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ورزشــی  . اجتماعی  نامه  دوهفته 

 نیمه دوم مرداد 1403
 سال نهم
 شماره 51

پایگاه خبری  بکار  آغاز 
باران پرس انگلیسی 

همزمان با روز خبرنگار، پایگاه خبری تحلیلی باران پرس، نخستین خبرگزاری انگلیسی زبان 
گیلان آغاز بکار کرد.

به گزارش خط اول، » باران پرس » به صاحب امتیازی و مدیرمسئولی بعثت همتایی و 
سردبیری صاحب مقصودی از تیر ماه 1403، فعالیت رسانه ای خود را روی دامنه

 www.baranpress.ir آغاز کرد.

مقصودی که کارشناس مترجمی زبان انگلیسی است، بیش از دو دهه حضور در رسانه هایی 
چون خبرگزاری ایسنا به عنوان سردبیر، روزنامه معین به عنوان دبیر سرویس ورزشی و نشریه 

خط اول به عنوان صاحب امتیاز و مدیرمسئول را در کارنامه دارد.
همتایی نیز که کارشناس ارشد زبان انگلیسی و مدرس دانشگاه است، همکاری های خبری 

با روزنامه معین و نشریه خط اول داشت.

و  انصاف  پایه  بر  بر ضرورت مطالبه گری  تاکید  با  استاندار گیلان 
اخلاق گفت: در طول سه سال گذشته اجازه ندادم حق خبرنگاری در 
استان ضایع شود از این رو خودم همواره پاسخگوی اصحاب رسانه 
بوده و تمامی مدیران هم باید پاسخگوی خبرنگاران باشند از همین 
رو مدیران دستگاه های اجرایی اگر بواسطه کار رسانه ای شکایتی از 

خبرنگار یا رسانه ای کرده اند در اولین فرصت پس بگیرند.
به گزارش آوای رشت؛ اسدالله عباسی ظهر روز چهارشنبه هفدهم 
مرداد ماه در همایش تجلیل از خبرنگاران و اصحاب رسانه استان 
گیلان در تالار مرکزی رشت با تاکید بر لزوم توجه به پاسخگویی 
مدیران به اصحاب رسانه اظهار کرد: در طول سه سال گذشته اجازه 
همواره  خودم  این  از  شود  ضایع  استان  در  خبرنگاری  حق  ندادم 
باید پاسخگو  بوده و تمامی مدیران هم  پاسخگوی اصحاب رسانه 

خبرنگاران باشند.
وی با بیان اینکه یکی از نقش های انبیا انتقال پیام بوده است، نقش 
برجسته حضرت زینب )س( برای ماندگاری حرکت عظیم امام حسین 
افزود: به فرموده رهبر  )ع( در واقعه کربلا را بسیار مهم دانست و 
فرزانه انقلاب اسلامی، اگر زحمات خبرنگاران نباشد لحظه ها هرگز 

ماندگار نمی شود.

استاندار گیلان با اشاره به نقش مهم و ارزشمند خبرنگاران در مسئله 
مهم جهاد تببین گفت : خبرنگاران و اصحاب رسانه پیش قراولان 

مسیر  در  لذا  هستند  جامعه  در  تبیین  جهاد  فریضه  اجرای 
خدمت به مردم باید مطالبه گری درست انجام شود ولی به 

شرطی که مطالبات بر اساس واقیعت ها باشد.
عباسی با بیان اینکه بنده به عنوان عضو حقیقی استان 
بین  در  به عنوان یک گیلانی حضور  و  سرافراز گیلان 
خبرنگاران را برای خودم یک افتخار می دانم بیان کرد: 

در بحث باورهای دینی، نخبه بودن، مهمان نوازی و 
فرهنگ و ادب، گیلان سرآمد استان های 

استان  رسانه  اصحاب  و  است  کشور 
نیز همواره با نقدی منصفانه به حل 

معضلات گیلان کمک کردند.
به  توجه  لزوم  بر  تأکید  با  وی 
توسط  منصفانه  نقد  انجام 

و  کشور  در  رسانه  اصحاب 
منصفانه  نقد  افزود:  گیلان 
حل  به  شک  بدون 

مشکلات در عرصه های مختلف کمک شایانی خواهد کرد لذا انتظار 
دارم به مانند گذشته اصحاب رسانه به این امر توجه کنند.

استاندار گیلان با بیان اینکه نسبت به مشکلات و مسائل 
گذشته  سال  در طول سه  گفت:  آگاه هستم،  خبرنگاران 
و  خبرنگاران  مشکلات  و  چالش ها  کردم  سعی  همواره 
اصحاب رسانه را برطرف کنم و در این راه از هیچ تلاشی 

دریغ نخواهم کرد.
وی با بیان اینکه بنده چه به عنوان نمایندگی مجلس 
دستگاه های  در  مدیریت  و 
ارتباط  همواره  اجرایی 
و  رسانه  اصحاب  با 
حفظ  را  خبرنگاران 
گفت:  کرده ام، 
پیوست  بدون 
هیچ  رسانه ای 
امور  در  موفقیتی 
اجرایی، اقتصادی، 
عمرانی و فرهنگی 

حاصل نمی شود و بنده بر همین اساس همواره سعی کردم ارتباط خود 
با اصحاب رسانه را حفظ کنم. استاندار گیلان با بیان اینکه صداقت در 
انتشار اخبار یکی از ویژگی های رسانه در تراز جمهوری اسلامی است، 
تصریح کرد: اگر ضعفی در امور اجرایی وجود دارد باید رسانه ها آن 
را مطرح کرده و در کنار آن نقاط قوت و راه حل برای برطرف شدن 
مشکلات را بیان کنند و این یک اصول حرفه ای در خبرنگاری است.

وی اقدامات عمرانی و اقتصادی دولت شهید جمهور را در سه سال 
گذشته در گیلان کم سابقه دانست و تصریح کرد: در دولت سیزدهم 
اقدامات عمرانی و اقتصادی بسیار خوبی در گیلان انجام شد لذا انتظار 
دارم اصحاب رسانه این خدمات را برای مردم بازگو کنند و به دولت 

چهاردهم هم در انتقال دولت نهایت کمک را کنند.
استاندار گیلان همچنین در ادامه به سوالات شماری از پیشکسوتان، 
های  رسانه  خبرنگاران  و  ها  خبرگزاری  روسای  مسئول،  مدیران 
مکتوب و مجازی استان، در خصوص موضوعات مختلف همچون 

سفر رئیس جمهوری به گیلان و … پاسخ داد.
گیلانی،  پیشکسوت  خبرنگاران  از  مراسم  این  پایان  در  همچنین 
خانواده های خبرنگاران شهید و متوفی توسط استاندار گیلان تجلیل 

به عمل آمد

صاحب مقصودی 
المپیک 2024 پاریس با همه فراز و نشیب هایش بالاخره تمام شد تا 

چهار سال دیگر آتشش در لس انجلس روشن گردد.
کاروان ایران نیز اگرچه می توانست طلاهای بیشتری صید کند، اما 
با سه طلا و 6 نقره و سه برنز، به کار خود خاتمه داد و بعد از المپیک 

2012 لندن، بهترین نتیجه ادوار خود را گرفت.
طبق معمول، عمده مدال ها هم بر دوش رشته های کشتی و تکواندو 
بود و متاسفانه وزنه برداری، بدعهدی کرد و در این دوره مدالی کسب 

نکرد.
در ادوار گذشته اغلب تک مدال های رشته دوومیدانی، تیراندازی و 
کاراته بود که به کمک ایران می امد و باعث می شد کاروان ایران 
در رده بندی نهایی رتبه درخوری کسب کند، اما در 2024 پاریس، نه 
تنها از این تک مدال ها خبری نبود، بلکه وزنه برداری هم که پای 
ثابت مدال اوری در اغلب دوره ها بود، در این دوره نتوانست مدالی 
بگیرد، اما در نهایت می بینیم باز هم کاروان ایران با درخشش فزاینده 

رشته های کشتی و تکواندو، مدال هایی کسب می کند که باعث شد 
ایران بعد از المپیک لندن بهترین نتیجه ادوار خود را بگیرد.

چرا تکواندو و کشتی، بخصوص کشتی فرنگی فراتر از انتظار ظاهر 
شدند؟

با نگاهی به راس فدراسیون این رشته ها، می بینیم هادی ساعی 
پرافتخارترین المپین تاریخ ایران - با دو مدال طلا و یک برنز - در 
راس فدراسیون تکواندو و علیرضا دبیر کشتی گیری که بارها قهرمان 
جهان و قهرمان المپیک شده است در راس فدراسیون کشتی ایستاده 

اند. 
اینها به گونه ای از چهار سال پیش برای المپیک پاریس برنامه ریزی 
کرده اند که امروز می بینیم فدراسیون تکواندو از چهار سهمیه ای که 
داشته نهایت بهره برداری را کرده و چهار مدال )یک طلا و دو نقره و 
یک برنز( برای کشورمان به ارمغان اورده و علاوه بر ثبت صددرصدی 
کسب مدال توسط ورزشکاران اعزامی، یک رکورد جاودانه دیگر نیز 
ثبت کرده است و برای نخستین بار یک بانوی ورزشکار ایرانی )ناهید 

کیانی( موفق به کسب مدال نقره المپیک شده است، البته پیشتر کیمیا 
علیزاده و در همین دوره مبینا نعمت زاده موفق به کسب مدال برنز 

المپیک شده بودند اما نقره نداشتیم.
از سوی دیگر علیرضا دبیر و یازده کشتی گیر اعزامی اش، توانستند 
هشت مدال )دو طلا چهار نقره و دو برنز( کسب کنند، در واقع حدود 
80 درصد کشتیگیرانی که اعزام شدند موفق به کسب مدال گشتند و 
این نیز یک موفقیت بزرگ برای کشتی ایران به شمار می رود، اگرچه 
در لندن با کسب سه مدال طلا، مدال های کسب شده کشتی، خوش 
رنگ تر بود اما در پاریس تعداد مدال ها از هر دوره ای ارزشمند تر 

و بیشتر بوده است.
دبیر در راس فدراسیون  موفقیت چشمگیر هادی ساعی و علیرضا 
های تکواندو و کشتی بی نظیر بود و دهان هر منتقدی را می بندد و 
تنها باید زبان به تحسین گشود، اما در اینجا لازم است فلش بکی به 
گذشته ای نه چندان دور بزنیم و دوره حضور این دو ورزشکار را در 

شورای شهر تهران مرور کنیم و ببینیم در انجا چه موفقیتی داشتند.

بلاشک شما نیز با نگارنده موافقید نه تنها موفقیتی در شورای شهر 
نداشتند بلکه با غصب یک جایگاه سیاسی اجتماعی مانع از حضور 
فرد محق تری بر ان صندلی شدند تا پایتخت ایران در برخی امور 

شهری دچار چالش گردد.
امروز اما این افراد در جای درست خود قرار گرفته اند در صندلی ای 
که متعلق به انهاست و چه زیبا که به خوبی از فرصت در اختیار، 
استفاده کرده اند و نه تنها خود بلکه ایران عزیز را در برهه ای که نه 
وزنه برداری اش سرحال بود و نه از تک مدال های سایر رشته ها 
خبری بود، با کسب مدال های خوش رنگ در المپیک 2024 صاحب 

کرامت کرده اند.
اینجاست که باید گفت ادمهای اشتباهی نه تنها خود، بلکه سرنوشت 
و  مدیران ظرفیت  است  بهتر  کنند،  تزلزل می  دچار  را  یک جامعه 
پتانسیل خود را ارزیابی کنند و اگر علاقمند به مدیریت هستند در 
جای درست خود بنشینند و مدیریت کنند نه اینکه صندلی دیگری را 

غصب نمایند. / مرور

در وصول  ها  دستگاه  بین  انسجام  لزوم  به  اشاره  با  رشت  شهردار 
شهرداری  مطالبات  گفت:وصول  و  کرد  تاکید  شهرداری  مطالبات 
شهروندان  به  عمرانی  و  شهری  خدمات  ارائه  راستای  در  می تواند 

تاثیرگذار باشد
به گزارش امور ارتباطات شهرداری رشت، صبح شنبه 6 مرداد ماه 
اعضای مجمع نمایندگان گیلان به دعوت شهردار و اعضای شورای 
اسلامی رشت در شهرداری رشت حاضر شدند و به سخنان رئیس 
با مشکلات و  رابطه  اعضای شورا و شهردار رشت در  از  و جمعی 

چالش های رشت گوش فرا دادند.
»رحیم شوقی« شهردار رشت در این نشست با اشاره به برخی فعالیت 
ترافیک  کرد:  اظهار  روی شهرداری رشت  پیش  و چالش های  ها 
از دغدغه های  بزرگترین معضل حال حاضر شهر رشت است که 
مدیریت شهری و اعضای شورای اسلامی شهر رشت نیز به شمار 

می رود.
وی با بیان اینکه برنامه  ریزی ها برای احداث تقاطع های غیرهمسطح 
در 3 فاز کوتاه ، میان و بلند مدت تنظیم شده است، افزود: اصلاح 
و  تقاطع  احداث  مدت،  کوتاه  برنامه  در  معابر  روشنایی  و  هندسی 
بازگشایی برخی از مسیرها در میان مدت و احداث رینگ جدید شهر 
رشت از برنامه های بلند مدتی است که توسط شهرداری در حال 

اجرا می باشد.
در  تقاطع   5 احداث  برای  برنامه ریزی ها  به  اشاره  با  رشت  شهردار 
راستای حل گره های ترافیکی رشت، گفت: برای اجرای این پروژه ها 
بیشترین تملک املاک انجام شد و  در معبر سعدی به سرگل از ۹8 
ملک، فقط تملک هشت ملک به دلیل موانع حقوقی و وراثتی باقی 

مانده که در حال انجام است.
وی به بازگشایی مسیر لب آب به رودبارتان اشاره کرد و ادامه داد: 

برای بازگشایی این خیابان 11 ملک به صورت کامل تملک شده 
است. 

شوقی با اشاره به اجرای رینگ ۹0 متری در شهر رشت گفت: اجرای 
فاز اول این رینگ در آینده نزدیک توسط شهرداری رشت آغاز شده 
اما با توجه  به حجم این پروژه، نیاز است که وزارت راه و شهرسازی 

در راستای اجرای فاز دوم آن ورود کند.
غیر  تقاطع  پروژه   5 که  داریم  تلاش  اینکه  بیان  با  رشت  شهردار 
همسطح را به بهره برداری برسانیم، اضافه کرد: همه طرح ها از برنامه 
زمان بندی جلوتر هستند و روند اجرای احداث تقاطع ها با سرعت 

در حال انجام است.
 وی با بیان اینکه توسعه گردشگری از اولویت های شورای ششم و 
شهرداری رشت است، ادامه داد:  بر همین اساس لایروبی و ایجاد 
فضای گردشگری در تالاب عینک رشت در دستور کار قرار گرفته 

است.
 وی با تاکید بر اینکه نیمی از خدمات ارایه شده در شهرداری رشت 
از فروردین ماه تاکنون به صورت الکترونیکی انجام می شود، اضافه 
طریق  از  نیز  ساختمانی  های  پروانه  اخذ  تا  هستیم  صدد  در  کرد: 

الکترونیکی انجام شود.
 شوقی با اشاره به مطالبات شهرداری رشت از دستگاه های اجرایی 
این  وصول  برای  خواهیم  می  گیلان  نمایندگان  از  کرد:  تصریح 

مطالبات در کنار شهرداری باشند.
 شهردار رشت با بیان اینکه ساخت کنارگذر ژ5 در محدوده روستایی 
جاده  از  جدید  کنارگذر  یک  کننده  تکمیل  می تواند  و  است  حیاتی 
لاهیجان تا پیربازار باشد، گفت: ساخت محور شهید سلیمانی در امتداد 
کانال ژ5 از جاده انزلی تا پیربازار به طول 2/4 کیلومتر از آذر ماه سال 

1402 آغاز و بیش از 50 درصد پیشرفت فیزیکی دارد.

سال  در  جدید  دانشجوی  هزار  پنج  گفت:  گیلان  دانشگاه  رئیس 
تحصیلی پیش رو جذب این دانشگاه می شوند.

به گزارش خبرنگار ایرنا، دکتر محمد دوستار روز سه شنبه به مناسب 
فرارسیدن روز خبرنگار در نشست خبری و تجلیل از خبرنگاران حوزه 
دانشگاه گیلان اظهار کرد: در زمان حاضر دانشگاه گیلان دارای حدود 
14 هزار دانشجو است که از این تعداد بیش از هشت هزار دختر و 

بقیه پسر هستند.
وی با تشریح فعالیت های دانشگاه گیلان در حوزه های مختلف بیان 
این  علمی  هیات  اعضای  توسط  کتاب  جلد  گذشته 83  سال  کرد: 

دانشگاه به چاپ رسیده است.
رئیس دانشگاه گیلان افزود: از سال 1400 تا 1402، سه هزار و 300 
مقاله در نشریات بین المللی و ملی از هیات علمی این دانشگاه به 
چاپ رسید و بیش از 130 قرارداد همکاری با صنعت منعقد شده است.

وی با بیان اینکه در مدت یاد شده 388 فعالیت فناورانه شناسایی و 
ثبت شده است اظهار کرد: همچنین در این مدت حدود 420 اختراع 
و  بنیان  دانش  کشاورزی  کلینیک  شد،  انجام  علمی  هیات  توسط 
کلینیک صنعت راه اندازی و مجوز اولیه برای دانشکده دریانوردی و 

پدافند غیرعامل صادر شده است.
دکتر دوستار با اشاره به فعالیت 560 عضو هیات علمی در دانشگاه 
گیلان اضافه کرد: سه عضو هیات علمی این دانشگاه جز یک درصد 

و 13 نفر عضو 2 درصد دانشمندان جهان هستند.
حوزه های  در  گیلان  دانشگاه  ظرفیت های  تشریج  با  ادامه  در  وی 
مختلف اعم از شرکت های دانش بنیان، هسته و واحدهای فناور اظهار 

کرد: هم اکنون پنج شرکت دانش بنیان در این دانشگاه فعال است.
رئیس دانشگاه گیلان با اشاره به انعقاد 53 قرارداد کاربردی با صنعت 
و با بیان اینکه بخش زیادی از این قراردادها پایان نامه های تحصیلی 

فرهنگی،  حوزه های  در  دانشگاه  این  کرد:  اضافه  است  دانشجویی 
آموزشی، پژوهشی و فناوری فعال بوده و فعالیت های فرهنگی آن 
دانشجویان  انسانی  و  اجتماعی  فرهنگی،  ظرفیت های  ارتقاء  برای 

است.
وی در ادامه با بیان اینکه در افق فعالیت دانشگاه گیلان چند محور 
از جمله محوری کردن آموزش در حال پیگیری است افزود: خروجی 
نیازمندی های جامعه در حوزه صنعت و  بتواند  باید  دانشگاه گیلان 
خدمات را پاسخ دهد بنابراین لازمه این موضوع آن است تا دانشجو 
در طول تحصیل در صنعت و خدمات حضور داشته و مهارت آموزی 

را به صورت رسمی و غیررسمی فرا گیرد.
شناسایی  و  محور  مساله  نگاه  کرد:  اظهار  گیلان  دانشگاه  رئیس 
موضوع از دیگر مواردی است که در افق فعالیت دانشگاه گیلان به 
آن پرداخته می شود از اینرو نشست هایی با صنعت و سازمان های 

مختلف برگزار شد.
وی در ادامه با گرامیداشت یاد و خاطره شهید محمود صارمی خبرنگار 
ایرنا و تبریک روز خبرنگار و قدردانی از خبرنگاران بیان کرد: مردم 
عرصه  در  خبرنگاران  و  می کنند  زندگی  خبر  با  ثانیه  و  دقیقه  هر 

اطلاع رسانی نقش مهمی دارند.
دکتر دوستار با بیان اینکه خبرنگاران پل ارتباطی بین سازمان ها و 
با رسانه گره  انسان ها  زندگی  زمان حاضر  افزود: در  جامعه هستند 
نقش  و  می دهد  قرار  تاثیر  تحت  را  افراد  لحظه  لحظه  و  خورده 

خبرنگاران در این عرصه بسیار پررنگ است.
در پایان این نشست خبرنگاران فعال در حوزه دانشگاه گیلان تجلیل 

شدند.
1۷ مرداد سالروز شهادت محمود صارمی خبرنگار شهید خبرگزاری 

جمهوری اسلامی )ایرنا( روز خبرنگار نام گرفته است.

مدیران دستگاه های اجرایی شکایت خود از اصحاب رسانه را پس بگیرند

درس های المپیک پاریس؛ آدم های درست در جای درست

استاندار در مراسم تجلیل از اصحاب رسانه و خبرنگاران گیلان : 
گیلانی ها و صدقه سری قالیباف!

وژه ورزشی بهره برداری از ۲ پر
 در گیلان با حضور وزیر کشور

یونس رنجکش
شوک های  از  یکی  شاید 
و  اصلاحات  جبهه  به  وارده 
در  پزشکیان  همفکران حامی 
جمهوری  ریاست  انتخابات 
برای  دنیامالی  نام  از  رونمایی 
وزارت ورزش و جوانان دولت 

چهاردهم باشد.
این شگفتی نه از برای قرار گرفتن این چهره اصولگرا 
و گاهی تغییر طلب در کانون حامیان قالیباف بلکه به 
دلیل دیدگاه شفاف او نسبت به رییس جمهور منتخب 
است که  اداره کشور  برای  او  توانمندی  رد  و  مردم 
به  برگه رای خود  با نشان دادن  انتخابات  در زمان 

قالیباف در نوشتاری بر آن تاکید کرد.
حالا احمد دنیامالی با چه منطقی پا به کابینه ای می 
از تغییر  ناتوان  را پیشتر  گذارد که رییس دولت آن 
وضع موجود دیده بود، هم جای سوال و هم شگفتی 
احزاب  فعالیت  خلا  در  سیاست ورزی  روزگاران  این 

توانمند  دارد.
با هما این اوصاف و کنار آمدن پزشکیان با این گزینه 
همکارش در مجلس و دنیامالی هم با آنچه پیشتر 
این  برای گیلانیانی که  قابل توجه  نکته  بود،  گفته 
فرزند انزلی از آن استان است از صدقه سری پشتببانی 
قالیباف برای ورود یک هم استانی به کارزار دولت 
آینده است که بسیار حایز اهمیت و کنایه هم به  آنانی 
پایین  و  بالا  رییس جمهور  با  نزدیکی  در  است که 
می رفتند و پیدا و پنهان در پی مهره چینی ها برای 
بودند که  دولت چهاردهم  در  ورود خاصه های خود 
نه تنها راه به جایی نبردند بلکه خود نیز از گردونه و 

دایره ها جا ماندند!
با پیوستن دنیامالی به تبم دولت با هر گرایشی که 
باشد فرصتی دوباره به استان گیلان برای دیده شدن 
این  فرصت های  و  چالش  و  ها  واقعیت  انعکاس  و 
استان پیدا شده است که در طول تاریخ دولت های 
بود  شده  ایجاد  محدود  دفعات  برای  انقلاب  پسا 
با  امید  و  تدبیر  دولت  در  آن  نقطه طلایی  شاید  و 
حضور چهره ای چون نوبخت بود که بسی کارساز در 
مسیر توسعه های زیر ساختی در بخش های عمرانی 
به شمار می رفت اما غفلت در  کادرسازی و توجه به 
که  کلان  عرصه های  در  استان  این  انسانی  منابع 
اکنون می توانست عرض اندامی داشته باشد را نباید 

نادیده گرفت!
مجلسی  همکاران  اعتماد  رای  بتواند  اگر  دنیامالی 
از  اگر  وزیر دولت مسعود شود  و  را جلب کند  خود 
به  ملی  نگاه  با  و  بگذرد  محفلی  رفتارهای  برخی 
ظرفیت های گیلان بنگرد در کنار فرصت سازی برای 
گیلانیان در عرصه های وزارتخانه مطبوعش در مسیر 
ارتباط سازی با کابینه و جریان های سیاسی و اجرایی 
کشور و کادرسازی منابع انسانی کارآمد استان قادر 
خواهد بود نام لیدری قابل احترام در نزد افکار عمومی 
از خود برجای بگذارد وگرنه مثل همه کسانیکه در 
این سالها در دولت ها قدی برافراشتند و به آب و نان 
و نامی رسیده اند جز یک حسرت دیگر بر دل مردم 

گیلان نخواهد گذاشت!

 2 پروژه ورزشی شرق گیلان با اعتبار 200 میلیارد 
ریال عصر سه شنبه با حضور »احمد وحیدی« وزیر 

کشور بهره برداری شد.
به گزارش ایرنا، یکی از پروژه ها زمین فوتبال چمن 
این  بود که کلنگ ساخت  لنگرود  مصنوعی کومله 
پروژه ورزشی از سال ۷۹ در زمینی به گستره هشت 

هزار و 100 مترمربع به زمین شد.
برای افتتاح و بهره برداری این زمین چمن مصنوعی 
ریال  میلیارد   160 حدود  مجموع  در  فوتبال  مینی 

هزینه شده است.
همزمان با افتتاح این پروژه، زمین مینی فوتبال چمن 
بهره  به  نیز  رودسر  آباد  رحیم  بخش  در  مصنوعی 

برداری رسید.
کلنگ   1401 سال  از  که  فوتبال  مینی  زمین  این 
به گستره  فضایی  در  بود  زمین شده  به  آن  احداث 
یک هزار و 56 مترمربع احداث و برای اجرای آن در 

مجموع 40 میلیارد ریال هزینه شد.

یادداشت

وم انسجام بین دستگاه ها  لز
در وصول مطالبات شهرداری

پنج هزار دانشجوی جدید 
در دانشگاه گیلان پذیرش می شوند



مسابقات بدمینتون 
پسر  گیلان  نوجوانان 

مسابقات بدمینتون در رده سنی زیر 11 سال، زیر 13 سال و زیر 15 سال پسران گیلان، 
روز شنبه 16 تیرماه در آستانه اشرفیه برگزار شد.

به گزارش خط اول ورزشی، در این مسابقات که بیش از 50 بدمینتون باز از شهرهای 
رشت، بندرانزلی، کیاشهر و آستانه اشرفیه شرکت داشتند در پایان در رده سنی زیر 11 سال 
محسن خدابنده از رشت مقام اول، هیراد معراجی از رشت مقام دوم و رایان رسولی از رشت 

مقام سوم را کسب نمودند.

همچنین در رده سنی زیر 13 سال آریو رسولی از رشت مقام اول و اهورا انصاری از انزلی 
مقام دوم و پدرام میر زنگویی از آستانه مقام سوم را بدست اوردند.

و در رده سنی زیر 15 سال هم البرز یعقوب زاده از رشت مقام اول و سپند صابری از رشت 
مقام دوم و پویا احمدی از رشت مقام سوم را کسب نمودند.

نفرات برتر این مسابقات هفته اینده در مسابقات رنکینگ کشوری در سمنان حضور می 
یابند.

ح شد ؛ پرست سابق فدراسیون ورزش کارگری مطر در گفتگو با دکتر پهلوان یلی، سر
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پورحضرت: ما نسبت به 
میزبانی ملوان احساس 

مسئولیت می کنیم

منطقه آزاد انزلی؛ میزبان 
اولین دوره رقابت های کبدی 

ساحلی قهرمانی جهان

ابراهیم  سید  و  بندرانزلی  شهردار  پورحضرت  وحید 
آخرین  از  شهر  اسلامی  شورای  رئیس  مرتضوی 
بازدید  قایقران  سیروس  یاد  زنده  ورزشگاه  وضعیت 

کردند.
وحید  دیارمیرزا،  رسانی  اطلاع  پایگاه  گزارش  به 
پورحضرت شهردار بندرانزلی و سید ابراهیم مرتضوی 
رئیس شورای اسلامی شهر از آخرین وضعیت ورزشگاه 

زنده یاد سیروس قایقران بازدید کردند.
در این بازدید میدانی که امیر دریادار عرشه و ستاد حمید 
رضا سعادت فرمانده ناوگان شمال، رئیس اداره ورزش 
و جوانان شهرستان، رئیس هیات فوتبال شهرستان و 
معاونین شهردار نیز حضور داشتند، مهندس پورحضرت 
شهردار بندرانزلی گفت: بنده به عنوان شهردار و تمامی 
مهم  موضوع  به  نسبت  اسلامی شهر  شورای  اعضا 
میزبانی ملوان در بندرانزلی حساس هستیم و احساس 
و ظرفیت های  بستر  آنچه  هر  و  می کنیم  مسئولیت 
قانونی به ما در حوزه شهرداری اجازه می دهد برای 
کمک به آماده سازی و تجهیز ورزشگاه زنده یاد قایقران 

اقدام خواهیم داد.

روز  انزلی  آزاد  منطقه  سازمان  رییس  سیاهکارزاده 
گذشته در جمع اصحاب رسانه خبر از برگزاری اولین 
در  جهان  قهرمانی  ساحلی  کبدی  رقابت های  دوره 
این منطقه داد، اتفاق شایسته ای که مجبورمان کرد 
برای جویا شدن از جزییات فنی آن به سراغ مدیرکل 

ورزش و جوانان گیلان برویم.
اول  خط  خبرنگار  با  گفتگو  در  آرمان  جهانبخش 
ورزشی ضمن تایید این خبر گفت: کبدی کشورمان 
افتخارات زیادی در آسیا و جهان دارد که ورزشکاران 
آن  در  نیز  تالش  کاران  کبدی  بخصوص  گیلانی 

همیشه سهیم بودند و هستند.
وی افزود: پس از پیروزی انقلاب اسلامی کبدی تنها 
رشته ورزشی تیمی بوده که همزمان در بخش آقایان 
و بانوان موفق به کسب مدال طلا شده است و از 
این رو باید برای سرمایه گذاری در این رشته، تلاش 

وافر داشت.
آرمان ادامه داد: از همین رو باتوجه به پتانسیلی که 
منطقه  در  ورزش های ساحلی  زیرساخت  لحاظ  به 
آزاد انزلی وجود دارد، تصمیم گرفته شد با همکاری 
اولین  این سازمان و فدراسیون کبدی  و هماهنگی 
دوره رقابت های کبدی ساحلی قهرمانی جهان را در 
مجموعه ورزشی ساحلی سیروس قایقران منطقه آزاد 

انزلی برگزار کنیم.
فرهاد رحیمی رییس هیات کبدی استان گیلان نیز 
در این خصوص به خبرنگار ما گفت: این رقابتها سوم 
تا یازدهم مهر ماه با حضور 16 کشور مطرح دنیا در 

کبدی در منطقه آزاد انزلی برگزار می شود.
وی از امیرحسین سیاح کوهی به عنوان ورزشکار و 
حداد رحیمی به عنوان مربی گیلانی حاضر در ترکیب 
تیم ملی کبدی ساحلی ایران نام برد و گفت: این تیم 
در حال حاضر در پنجمین اردوی خود در بابلسر در 

حال تمرین است.
گفتنی است عباس اورسجی رییس فدراسیون کبدی 
سرپرست  و  آسیا  کبدی  کنفدراسیون  رییس  ایران؛ 

فدراسیون جهانی کبدی نیز بوده است.
قهرمانی جهان  رقابتهای  دوره  اولین  مسابقات  این 
است اما تیم ملی کبدی ساحلی ایران پیشتر در المپیاد 
تایلند و 2012  در 2014  آسیا  ورزش های ساحلی 
چین مدال طلا و در 2010 عمان مدال برنز کسب 

کرده است.

خبر

دکتر پهلوان یلی رییس سابق فدراسیون ورزش کارگری و رییس هیات 
ورزش کارگری گیلان معتقد است: برقراری مجدد تبصره 2 ماده 38 
قانون مالیات بر ارزش افزوده که می گوید » صنایع می توانند هزینه 
هایی که برای ورزش می کنند را دریافت نمایند » می تواند تحول بزرگی 

در ورزش کارگری ایجاد نماید.
به گزارش خط اول ورزشی، کم تحرکی و کاهش فعالیتهای روزانه 
یکی از نتایج صنعتی شدن جوامع است، این مسئله مشکلات متعددی 
از جمله بروز و گسترش انواع ناهنجاریها، بحرانهای جسمی و روانی و 
نیز ناسازگاریهای اجتماعی را با خود به همراه داشته است، از همین رو 
تعمیم و گسترش ورزش و فعالیتهای بدنی در اقشار مختلف جامعه امری 

ضروری به شمار می رود.
یکی از این اقشار که اتفاقا با ایفای نقش خود؛ در توسعه اجتماعی، سیاسی 
و اقتصادی کشور بسیار موثر نیز هستند، جامعه کارگری می باشند؛ اگرچه 
این قشر درگیر فعالیت های بدنی روزانه هستند اما برای هدفمند کردن 
این فعالیت ها، نیاز به توسعه ورزش همگانی و قهرمانی در بین آنهاست، 
شک نکنید توسعه ورزش در واحدهای صنعتی و تولیدی، آمادگیهای 
ذهنی و جسمی لازم را در تحرک و چالاکی نیروی کار جهت جلوگیری 
از بروز هرگونه حوادث احتمالی و همچنین ارتقاء توانایی و قابلیت های 
آنان بهبود خواهد بخشید و پیامد آن افزایش نشاط اجتماعی و ارتقا بهره 

وری است که در نهایت چرخ اقتصادی کشور را رونق خواهد داد.
از همین رو، اگرچه اداره کل ورزش کارگران از حدود 50 سال پیش 
تاسیس و فعالیت خود را در 4 رشته ورزشی، بخصوص در مجموعه راه 
آهن، آغاز نمود، اما فدراسیون ورزش کارگری با همکاری و تعامل وزارت 
ورزش و جوانان و وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در آبان ماه 13۹1 
تصویب و در لیست فدراسیون های آماتوری ورزش جمهوری اسلامی 
ایران قرار گرفت و علی میرزاخانی هم به عنوان اولین سرپرست این 

فدراسیون انتخاب شد.
او طی دو سال فدراسیون را مستقل کرد و در همه استانها فعال نمود، 
بعد از وی در یک پروسه دو سه ماهه مصطفی کارخانه یکی از بزرگترین 
مربیان والیبال ایران سرپرست فدراسیون شد تا مجمع انتخاباتی را برگزار 
نماید، با برگزاری اولین مجمع انتخاباتی در سال ۹3 احمد حسین زادگان 
به عنوان رییس فدراسیون معرفی شد. وی هم با تدوین سند چشم انداز 
20 ساله ورزش کارگری، تاسیس انجمن های ورزش کارگری، اولین 
حضور در مسابقات جهانی ) 2015 ایتالیا ( و عضویت دائم ایران در 
کنفدراسیون بین المللی ورزش کارگری سهم بسزایی در توسعه ورزش 
کارگری ایران داشت، اما بهمن 13۹5 با انتخاب وی به عنوان فرماندار 
ساری؛ دکتر سیدامیر حسینی دبیرکل اسبق کمیته ملی المپیک به عنوان 
چهارمین سکاندار فدراسیون ورزش کارگری، جایگزین وی شد و طی دو 
سال حضور، ضمن ادامه راه رییس قبلی، سند راهبردی سلامت محور 
ورزش کارگران را نیز تدوین کرد، تا اینکه در مجمع انتخاباتی سال ۹۷ 
جواد رمضی رییس فدراسیون شد و تا تابستان 1401 در این سمت باقی 
ماند، البته بعد از اتمام دوره چهار ساله رمضی در تابستان 1401 تا برگزاری 
مجمع انتخاباتی بعدی، وقفه ای حدودا یک سال و نیمه افتاد که در این 
بین احمد اسناوندی و دکتر حجت پهلوان یلی تا اسفند 1402، به تناوب 
سرپرستی فدراسیون را برعهده داشتند تا اینکه در انتخابات سی بهمن 

1402، جواد رمضی مجدد یکبار دیگر رییس فدراسیون شد.
امروز اگرچه حدود 500 هزار نفر از کارگران در فعالیت های ورزشی 
مشارکت داشته و بیش از پنج هزار ورزشکار کارگر نیز در مسابقات رسمی 
قهرمانی کشور شرکت می کنند، اما آنچه بیش از همه باعث افتخار 
ماست حضور دکتر حجت پهلوان یلی به عنوان سرپرست این فدراسیون 
بود. پهلوان یلی که حدود یک دهه رییس هیات ورزش کارگری گیلان 
و معاون اجتماعی فرهنگی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان 
است، از 1۹ شهریور ماه سال گذشته تا سی بهمن ماه، حدود شش ماه 

سرپرستی فدراسیون ورزش کارگری را به عهده داشته است.
او در گفتگو با خبرنگار خط اول در خصوص دوران حضورش در راس 
فدراسیون ورزش کارگری اظهار داشت: بنده در مدت کوتاهی مسئولیت 
فدراسیون را برعهده داشتم تا مقدمات برگزاری انتخابات را فراهم کنم، 
اما در همین مدت کم هم مواهب خوبی نصیب گیلانیان شد، همانطور 
که پیشتر خانوم خاطره عزیزی از داوران بین المللی شطرنج کشور و نایب 
رییس هیات شطرنج گیلان را به عنوان رییس انجمن شطرنج و آقای 
علیپور را به عنوان رییس انجمن طناب کشی کارگران کشور معرفی 
کردم و حکم گرفتند، در ادامه این مسیر در دوران مسئولیت خودم نیز 
اقای عیوضی را به عنوان انجمن ورزش های رزمی کارگران منصوب 
کردم و از همه مهمتر انتصاب پرفسور بهمن میرزایی عضو هیات علمی 
دانشکده تربیت بدنی و علوم ورزشی دانشگاه گیلان و مربی تیم ملی 
کشتی فرنگی کشورمان - که در المپیک پاریس قهرمان شد - به عنوان 

دبیر کمیته فنی کشتی فدراسیون جهانی ورزش کارگری )CSIT( بود 
که این مهم که با رایزنی ما در اجلاس سال گذشته )CSIT( در 

اسپانیا روی داد، در واقع این برای نخستین بار بود که یک ایرانی 
در فدراسیون جهانی ورزش کارگری )CSIT( مسئولیت 

می گرفت و اهمیت فراوانی برای کشورمان داشت که 
خوشبختانه در دوره بنده رخ داد.

دکتر پهلوان یلی که دانش آموخته دکترای مدیریت ورزشی 
نیز هست، افزود: یکی از مهمترین اقدامات فدراسیون در 
آن دوره، علاوه بر شرکت در اجلاس جهانی اسپانیا، کسب 

تیم فوتبال در جام جهانی فوتبال هفت  مقام نخست 
تیم فوتبال  امارات و کسب مقام دوم  نفره 

المللی  بین  رقابتهای  در  کارگری 
ترکیه؛ حضور پرقدرت در چهارمین 
بود  شرکتها  جهانی  بازیهای  دوره 
که آذر ماه سال گذشته، با حضور 
بیش از 50 کشور، در شهر لئون 
مکزیک برگزار شد، کاروان ایران 
مس  فوتبال  تیم های  اعزام  با 
پارس  واگن  والیبال  کرمان، 
اصفهان  مبارکه  فولاد  و  اراک 
پتروشیمی  دوومیدانی  تیم  و 
امیرکبیر توانست بدرخشد و در 
تمامی رشته های اعزامی به مقام 
قهرمانی برسد، در دوومیدانی تیم 
پتروشیمی امیرکبیر در گروهای 
سنی و مواد مختلف این ورزش 
پر مدال، با کسب 12مدال طلا ، 
10 مدال نقره و 8 مدال برنز بر 

سکوی قهرمانی ایستاد. در فوتبال 
هفت نفره تیم صنایع ملی مس ایران 

)مس سرچشمه( با پیروزی در تمامی 
دیدارهای خود عنوان قهرمانی را بدست 

آورد. در مسابقات والیبال نیز دو تیم فولاد 
مبارکه و واگن پارس مپنا به این رقابت ها اعزام 
شده بودند که با قدرت بر تمامی حریفان خود 
پیروز شده و دیدار نهایی را برابر هم برگزار کردند 
و در نهایت تیم واگن پارس مپنا اراک با پیروزی 
دو بر صفر در دیدار نهایی قهرمان والیبال بازیهای 
جهانی شرکتها شد و فولاد مبارکه بر سکوی دوم 

ایستاد. ناگفته نماند بنده در سومین المپیاد ورزش های کارگری که در 
ایتالیا برگزار شده بود نیز به عنوان عضوی از کاروان مدیریتی حضور 
داشتم و جالب اینجاست همین امروز نیز از طرف رییس فدراسیون 
به عنوان مشاور سرپرست کاروان و عضو کمیته فنی ستاد اعزام 
به پنجمین دوره بازی های جهانی ورزش شرکت ها ایتالیا 

2024 منصوب شدم.
وی که رییس هیات ورزش کارگری استان گیلان نیز هست، 
ادامه داد: طبیعی است به عنوان معاون اجتماعی فرهنگی اداره 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی گیلان اشراف بیشتری روی 
ورزش کارگری داشته باشم از همین رو در اولین مجمع انتخاباتی 
هیات ورزش کارگری در سال ۹4 شرکت کردم و 
به عنوان رییس این هیات انتخاب شدم، البته 
ماه گذشته نیز مجمع انتخاباتی رییس هیات 
ورزش های کارگری گیلان برگزار شد و 
برای سومین بار پیاپی به عنوان رییس 
انتخاب شدم تا چهار سال دیگر هم در 
خدمت جامعه ورزش کارگری باشم. اما 
در همین مدت هم تاکنون حدود شش 
هزار ورزشکار کارگر در سطح استان 
شناسایی و سامان دهی شده اند که 
خوبی  جایگاه  کشور  در  شد  باعث 

برای گیلان درنظر گرفته شود.
انجمن   34 امروز  داد:  ادامه  وی 
که  داریم  فدراسیون  در  مستقل 
هر کدام کمیته های مختلفی نیز 
ورزش  فدراسیون  واقع  در  دارند 
های کارگری را باید در قالب یک 
وزارتخانه دانست، ما نیز در گیلان 
امروز سی  به  تا  و  تلاش کردیم 
انجمن را فعال کردیم، خوشبختانه 
اغلب آنها پویا هستند و علاوه بر 
برگزاری رویدادهای داخلی، در اغلب 
رقابتهای قهرمانی کشور نیز حضوری فعال 
وزارت  که  خوبی  امکانات  به  باتوجه  داریم. 
است  کرده  مهیا  انزلی  سنگاچین  در  تعاون 
ایم  گرفته  تاکنون  نیز  خوبی  های  میزبانی 
که باعث شد علاوه بر حضور در مسابقات 
های  مدال  و  ها  قهرمانی  کشور،  قهرمانی 

خوبی نیز در این زمینه کسب کنیم.

دکتر پهلوان یلی افزود: اخیرا بطور همزمان میزبان رقابتهای کشتی 
فرنگی و کشتی ساحلی در سنگاچین انزلی بودیم، سال گذشته نیز 
مسابقات والیبال ساحلی و فوتسال سالنی را هم برگزار کردیم، رقابت های 
بدمینتون و امادگی جسمانی نیز در بخش بانوان به خوبی برگزار شد و در 
تکواندو هم مدال های خوبی در رقابتهای قهرمانی کشور گرفتیم و مدال 
هایی که در رقابتهای مختلف دیگر گرفته شد اما وجه اشتراک همه انها 

این است این افتخارات بدون دریافت ریالی از بودجه دولتی بدست امد.
وی اوضاع ورزش کارگری گیلان را به لحاظ زیرساخت بد ندانست و 
گفت: در مجموعه فرهنگی ورزشی سنگاچین بندرانزلی سالن و ساحل 
خوبی برای برگزاری رقابتهای ورزشی ساخته شد، هفت مجموعه ورزشی 
سرا،  تالش، صومعه  رشت،  های  در شهرستان  کارگران  چندمنظوره 
منجیل، استانه اشرفیه، لاهیجان و لنگرود داریم که در خدمت جامعه 
کارگری و کارفرمایی و حتی عامه مردم است؛ به کمک بخش خصوصی 
۹ سالن توپی، یک استخر، سه زمین چمن طبیعی فوتبال، سه چمن 
مصنوعی مینی فوتبال، یک سالن کشتی و یک سالن بدنسازی در سطح 
استان داریم که باز تاکید می کنم به کمک بخش خصوصی احیا شد و 

منتظر بودجه دولتی نماندیم.
سرپرست سابق فدراسیون ورزش کارگری در پایان با اشاره به شعار این 
فدراسیون که ورزش، نشاط و بهره وری است، تاکید کرد: هدف اصلی 
ورزش کارگری ارتقا ورزش همگانی و رشد و توسعه در بخش کارگری 
می باشد که نهایتاً سبب سلامت کارگران و بهره وری بیشتر شرکت ها 
و کارخانجات می گردد، از همین رو باتوجه به شرایط متزلزل اقتصادی 
صنایع؛ تبصره 2 ماده 38 قانون مالیات بر ارزش افزوده می توانست برای 
انان بسیار کارگشا باشد اما دو سه سالی است که دیگر این قانون اجرا 
نمی شود. تبصره 2 این قانون می گوید؛ » در صورتی که واحدهای 
تولیدی به منظور ارتقاء مهارت و سلامت کارکنان خود، مراکز آموزشی و 
ورزشی ایجاد کرده و یا در این خصوص هزینه نمایند با اعلام وزارت کار 
و امور اجتماعی میتوانند ده درصد عوارض موضوع بند )الف( این ماده را 
تا سقف هزینه صورت گرفته درخواست استرداد نمایند. در صورت تایید 
هزینه های مزبور توسط سازمان امور مالیاتی کشور وجوه مربوط قابل 
تهاتر یا استرداد حسب مقررات این قانون خواهد بود.« اما متاسفانه دو سه 
سالی است این قانون اجرا نمی شود و ورزش کارگری را دچار مشکل 
کرده است چراکه برای مثال هیات ورزش کارگری گیلان تاکنون ریالی 
از اداره کل ورزش و جوانان استان دریافت نکرده و عمده هزینه های 
خود را از بخس خصوصی تامین می نماید، ولی انتظار داریم حال که 
این هیات هم مثل سایر هیات های ورزشی در بحث ورزش همگانی و 
قهرمانی فعال است و در واقع یک اداره کل کوچک شده است را بیشتر 

مورد توجه قرار دهند.

ورزش کارگری، نیازمند توجه بیشتر
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 نیمه دوم مرداد 1403
 سال نهم
 شماره 51

ما سه تا را کجا می برید ... 

آستانه تحمل تولیدکنندگان 
تا کجاست ؟ 

صاحب مقصودی
نقل است که روزی دو خواننده 
محبوب، بخاطر سرقت ادبی، 
گرفتار  کنسرت  اجرای  حین 
پلیس  و  شدند  قانون  مردان 
میانه  از  زنان  دستبند  را  آنها 
خودرو  سوی  به  جمعیت 
ناگهان  که  کرد  می  هدایت 
فردی از میان جمع خود را به میان آن دو هنرمند 
بزرگ انداخت و داد و قال کنان گفت: » ما سه تا را 
کجا می برید » تا بدین گونه جایگاهی هرچند جعلی 

برای خود بخرد.
این مثل نزدیک به واقعیت از این رو گفته شد که 
بر  ماشالله  علی  خبرنگار،  روز  عنفوان  در  ساله  هر 
بسی  که  شود  می  افزوده  خبرنگار  همکاران  تعداد 
مثابه  به  دیگر  خبرنگاری  اما  است،  خرسندی  مایه 
سابق فقط خبر رساندن یا خبر نوشتن نیست، چه بسا 
بیشمارند افرادی که به نیکویی قلم می زنند اما شرم 

و وهم دارند که خود را خبرنگار بنامند.
چراکه امروزه خبرنگاری فقط قلم زدن نیست، بلکه 
باشی و در  باید جسارت داشته  بزنی،  باید قدم هم 

میدان قدم بزنی، همچون مرد میدان!
قایم آتش گرفته کافی  بیمارستان  اینکه خبر دهی 
نیست، اینکه خبر بنویسی گل ملوان را کی و کی )چه 
کسی در چه زمانی( به ثمر رسانده هم کفایت نمی 
کند؛ باید همراه آتشنشانان در کف میدان آتش باشی 
همچون  باید  است،  شده  خاموش  چگونه  ببینی  تا 
مهدی تارتار حرص و حسرت بخوری تا بتوانی شرح 

گل را بنویسی.
حتی  یا  شنیداری  یا  نوشتاری  فقط  دیگر  ها  رسانه 
دیداری نیستند که مخاطب منتظر خبررسانی شان 
بماند، عمده رسانه ها امروز مجازیند و مخاطبان در 
لحظه هم شعله های اتش قایم را دیدند و هم گل 
شادی بخش ملوانان را، این تویی که باید در میدان 
قدم بزنی تا میدان خودش روایت کند، در واقع میدان، 

بهترین جا برای روایت است.
را در  ادای خبرنگار  بیا و  اگر مرد میدانی جلو  حال 
بیاور و برای مثال از زباله سراوان بنویس، البته که 
زیاد نوشتند، ولی فقط وقتی بوی تعفن زباله و شیرابه 
در میدان، مشامت را آزار داد، آن وقت بیا بگو » ما 

سه تا را کجا می برید ... »

دکتر اردلان صالحی 
تورم در زندگی ما به یک امر 
عادی تبدیل شده و همه ما آن 
را پذیرفته ایم و هرساله قیمت 
آن  در  که  سالی  کالاهای 
زندگی می کنیم را با سال قبل 
اگر  حتی  کنیم،  می  مقایسه 
کسی بخواهد چیزی بخرد می 
گوییم بخر گران تر می شود و 

این مهم همیشه همینطور بوده و هست.
اما این گرانی برای تولیدکنندگان تا کجا می تواند 

پیش برود؟
افزایش هزینه  با  تولیدکنندگان  ابتدای هر سال  در 
های تولید اعم از دستمزد، مواد اولیه، تامین اجتماعی 
و ... مواجه هستند. این اتفاق در شرایطی رخ می دهد 
آنجایی که »درآمد  از  بالاتر رفتن هزینه ها،  با  که 
هم  کاهش  شاید  بلکه  نداشته،  افزایشی  خالص« 
افزایش نرخ مالیات و مالیات  نیز  پیدا کرده باشد و 
اوت  ناک  اخیر، ضربه  سالهای  در  افزوده  ارزش  بر 
سنگین تری را به تولیدکنندگان وارد کرده، به طوری 
که شاید بسیاری از تولیدکنندگان به نقطه سر به سر 

نمی رسند.
این مهم نشانگر این است که اخبار خوبی از آینده 
از  بسیاری  در  نحوی که  به  داشت،  نخواهیم  تولید 
به  پایان فعالیت  برای  برنامه خود  از  تولیدکنندگان، 
به  گویند،  می  سخن  اقتصادی  صرفه  عدم  دلیل 
در  گذشته  سالهای  از  کمتر  سالیانه  با سود  عبارتی 
این  و  هستند  بیشتری  های  هزینه  پرداخت  حال 
بنگاه  به سقوط  مالی منجر  تواند در یک سال  می 

اقتصادی گردد.
ولی  باشد  داشته  مالیاتی  درآمد  به  نیاز  دولت  شاید 
ناپذیری  جبران  اثرات  تولیدی،  بنگاههای  نابودی 
می  رو  همین  از  گذاشت،  خواهد  جا  به  جامعه  در 
برای  مالیاتی  معافیتهای  مانند  روشهایی  با  توان 
تولیدکنندگان، طرحهای تشویقی جهت کمتر شدن 
به راحتی  اجتماعی،  تامین  به  مبلغ پرداختی ماهانه 
موجب کمتر شدن هزینه های سالانه و دلگرم شدن 

سرمایه گذاران گردند.
و  تولید  نگران  باید  آینده  برای  این صورت  غیر  در 
تولیدکننده باشیم و ببینیم که این تورم تا کجا می 
تا  تولیدکننده  تحمل  آستانه  و  کند  پیدا  ادامه  تواند 

کجاست؟

یادداشت

غیراصولی  دفع  گیلان،  استان  رودخانه های  آلودگی  اصلی  علت 
فاضلاب شهری است؛ اما شدت پیامدهای ناشی از دفع فاضلاب های 

صنعتی به مراتب بیشتر از فاضلاب شهری است.
به  استان،  متعدد  رودخانه های  به  گیلان  کارخانه های  پساب  ورود 
علت مواد شیمیایی، فلزات سنگین و آلودگی های میکروبی موجود در 
آن ها می تواند مشکلات و معضلات متنوعی را مانند آلودگی آب های 
سطحی و زیرزمینی )نفوذ آلودگی  به آب های زیرزمینی و رودخانه ها(، 
اثرات منفی بر اکوسیستم )کاهش تنوع زیستی، مرگ و میر ماهی ها 
و سایر موجودات آبی(، خطرات بهداشتی برای انسان ها )مشکلات 
آلوده(، کاهش  آب  به علت مصرف  بیماری های عفونی  و  پوستی 
بهره وری کشاورزی )کاهش کیفیت محصولات کشاورزی و خطرات 
بهداشتی(، مشکلات اقتصادی )هزینه های پاکسازی و ترمیم منابع 
آبی آلوده(، اثرات اجتماعی )نارضایتی و اعتراضات مردمی( و نقض 
قوانین محیط زیستی ایجاد کند و پیامدهای متأثر از آنها نیز می تواند 

تا چند سال ادامه داشته باشد.
در  صنعتی  فاضلاب های  تصفیه  سیستم  نبودن  کافی 

گیلان
سیدجواد موسوی در گفت وگو با خبرنگار ایسنا درباره بررسی میزان 
آلودگی آب های زیرزمینی و سایر منابع آبی استان به دلیل ورود پساب  
کارخانه ها، اظهار کرد: براساس توزیع کارخانه ها و منابع آلوده کننده 
استان و همچنین متغیر بودن سطح آب های زیرزمینی،  آب ها در 
میزان و احتمال آلودگی آب های زیرزمینی در گیلان متفاوت است. 
عضو هیئت علمی پژوهشکده محیط زیست جهاد دانشگاهی گفت: 
به علت نداشتن یا کافی نبودن سیستم تصفیه فاضلاب های صنعتی 
در استان و بالا بودن سطح آب های زیرزمینی، در بسیاری از نقاط 

کیفیت آب های زیرزمینی به شدت تهدید می شود.

وی با اشاره به مطالعاتی که درباره منابع آب استان گیلان در مجلات 
معتبر به چاپ رسیده است، افزود: براساس این مطالعات در بعضی 
از  ناشی  فلزات سنگین مشاهده شده که  آلودگی  استان،  چاه های 

فاضلاب های صنعتی است.
راهکارهای کاهش آلودگی آب های گیلان

عضو هیئت علمی پژوهشکده محیط زیست جهاد دانشگاهی درباره 
راهکارهای کاهش آلودگی آب های استان ناشی از پساب کارخانه ها، 
بیان کرد: پساب  کارخانه ها در صورت ورود به آب های سطحی یا 
زیرزمینی باعث تغییر کیفیت این آب ها و افزایش غلظت پارامترهای 

مختلف می شود.
این  کاهش  برای  داد:  ادامه  موسوی 
هدف  با  جدی  اقدامات  باید  مشکلات 
از  صنعتی  پساب های  مدیریت  و  کنترل 
جمله تصفیه مناسب پساب ها قبل از ورود 
بهینه سازی  آب،  منابع  و  رودخانه ها  به 

از  یا استفاده مجدد  با هدف کاهش مصرف آب  فرآیندهای تولید 
آب، نظارت و پایش مستمر خروجی صنایع، آموزش و آگاهی بخشی 
کارکنان کارخانه ها و مردم در حوزه محیط زیست، تقویت قوانین 

و مقررات محیط زیستی با هدف کاهش تخلیه غیرمجاز پساب ها 
و جریمه های سنگین تر در این حوزه، توسعه همکاری های ملی و 
بین المللی و استفاده از تجارب موفق در سایر نقاط در زمینه مدیریت 
زیرساخت های  در  سرمایه گذاری  به  تشویق  صنعتی،  پساب های 

تصفیه فاضلاب و ایجاد مناطق صنعتی پاک انجام شود.
از  استفاده  و  آلودگی  مستعد  صنایع  و  مناطق  مستمر  پایش  وی 
از صنایع  الگوبرداری  با  با هر صنعت  اجرایی متناسب  راهکارهای 
موفق در داخل و خارج کشور را از جمله راهکارهای مناسبی دانست 
که می تواند به طور قابل توجهی چالش های استان را در این زمینه 

حل کند.
ارائه روش های نوین به صنایع آلاینده زیتون 

جهاد  زیست  محیط  پژوهشکده  علمی  هیئت  عضو 
با  زیست  محیط  پژوهشکده  تعامل  درباره  دانشگاهی 
نهادهای مرتبط در این زمینه، گفت: پژوهشکده محیط 
با  دارد  حوزه  این  در  که  رسالتی  راستای  در  زیست 
ارگان های مسئول مانند محیط زیست، صمت و شرکت 
شهرک های صنعتی، تعامل سازنده ای با ارائه خدمات 
آزمایشگاهی معتمد محیط زیست، برگزاری کارگاه های 
آشنایی صنایع با روش های جدید تصفیه فاضلاب ها، 

مشاوره های تخصصی در زمینه تصفیه و ... دارد.
موسوی یکی از چالش های بسیار مهم استان گیلان 
افزود:  و  دانست  زیتون  صنایع  فاضلاب  تصفیه  را 
پژوهشکده محیط زیست با همکاری اداره کل محیط 
نوین  روشی  ارائه  با  رودبار،  فرمانداری شهرستان  و  استان  زیست 
و  راستا جلسات  این  در  و  است  آلاینده  با صنایع  مذاکره  در حال 

بازدیدهایی انجام شده است.

با  آئین تجلیل از جامعه رسانه ای گیلان به مناسبت روز خبرنگار 
حضور بیش از 120 خبرنگار در سالن ملل این سازمان برگزار شد . 
محمدسجاد سیاهکارزاده، رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان 
منطقه آزاد انزلی با بیان اینکه سال گذشته 2۷ هزار میلیارد تومان 
تقاضای سرمایه گذاری به منطقه آزاد انزلی آمد، گفت: سال گذشته 
حدود 6000 میلیارد تومان سرمایه گذاری داخلی و 12 میلیون دلار 

سرمایه گذاری خارجی محقق شد.
به گزارش مدیریت روابط عمومی و امور بین الملل سازمان منطقه 
آزاد انزلی،  وی اظهار کرد: باتوجه به اینکه امروز در جنگ اقتصادی 
هستیم در این عرصه تلاش می کنیم؛ اما این به معنای عدم توجه 
ورزش  گردشگری،  هنر،  فرهنگ،  جمله  از  دیگر  حوزه های  به 

همچنین حوزه های سازمانی و اداری نیست.
بیان  با  انزلی  آزاد  رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه 
اینکه منطقه آزاد انزلی علاوه بر زون تجارت، 5 روستا و 2 شهرک 
دارند، تصریح  از 50 مگاواتی  برق کمتر  دارد که مصرف  صنعتی 

کرد: مجوز دریافت 50 مگاوات دیگر را از وزارت نیرو اخذ کردیم.
سیاهکارزاده با تأکید بر اینکه محیط زیست برای ما به شدت مهم 
به زودی  افزود:  هستیم،  سبز  سرمایه گذاری  به  علاقه مند  و  است 

باغ پرندگان با مدلی جدید در فاز تجارت این منطقه احیا می شود.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل منطقه آزاد انزلی با تأکید بر اینکه 
اولین جامعه گردشگری در این منطقه شکل گرفته همچنین حل 
گردشگری  گفت:  است،  منطقه  اولویت های  از  پارکینگ  مشکل 

مطالعات  با  و  است  گردشگری  ساحت های  از  یکی  ورزشی 
صورت گرفته تلاش داریم اولین دوره مسابقات کبدی ساحلی جهان 

به میزبانی منطقه آزاد انزلی برگزار شود.
 سیاهکارزاده تصریح کرد: بیمارستان 215 تختخوابی فوق تخصصی 
سرطان در حوزه گردشگری سلامت در مرحله صدور پروانه است 
که پس از بهره برداری در 2 بخش داخلی و بین المللی ارائه خدمت 

خواهد داشت.
بندر  به  راه آهن  سراسری  خط  اتصال  به  اشاره  با  ادامه  در  وی   

کاسپین افزود: بهره برداری از راه آهن در منطقه آزاد انزلی تأثیرات 
بسیار مثبتی در ترانزیت، صادرات و واردات داشت و این ریل کم 

متراژ ولی پربرکت هم زمان در 2 لاین صادرات و ترانزیت دارد.
تأکید  انزلی  آزاد  و مدیرعامل سازمان منطقه  رئیس هیئت مدیره   
کرد: در راستای معرفی کریدور شمال به جنوب از منطقه آزاد انزلی 

یک رویداد بین المللی تخصصی را برنامه ریزی می کنیم.
از  یکی  که   3 شماره  صنعتی  شهرک  خصوص  در  سیاهکارزاده   
پروژه های زیرساختی منطقه آزاد انزلی در 50 هکتار است، گفت: 3۷ 

هکتار آن تملک و پروژه تأمین زیرساخت های آن آغاز شده است.
تقاضای  تومان  میلیارد  هزار  گذشته 2۷  سال  اینکه  بیان  با  وی   
انزلی آمد، گفت: سال گذشته حدود  سرمایه گذاری به منطقه آزاد 
دلار  میلیون   12 و  داخلی  سرمایه گذاری  تومان  میلیارد   6000

سرمایه گذاری خارجی محقق شد.
 وی افزود: در چهارماهه امسال 6000 میلیارد تومان سرمایه گذاری 
میلیون دلار سرمایه گذاری خارجی محقق شده است  داخلی و 8 
که نسبت به مدت مشابه سال قبل در حوزه سرمایه گذاری خارجی 
120 درصد و در حوزه سرمایه گذاری داخلی 350 درصد رشد شاهد 

هستیم.
حوزه  در  امسال  هدف گذاری  اینکه  بیان  با  سیاهکارزاده   
انزلی  آزاد  منطقه  کرد:  تصریح  است،  همت   20 سرمایه گذاری 
سال گذشته 24 میلیون دلار صادرات خارجی و 366 میلیون دلار 
صادرات به داخل کشور داشت که امسال این عددها به مراتب بیشتر 

خواهد بود.
رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل سازمان منطقه آزاد انزلی تأکید کرد: 
در چهارماهه سال جاری ماهه ۹ میلیون دلار صادرات توسط 164 

شرکت منطقه آزاد انزلی انجام شده است.
گفتنی است در ابتدای نشست مهدی کاظمیان، مدیر روابط عمومی 
اصحاب  ارزشمند  و مساعی  از تلاش ها  بین الملل سازمان  امور  و 
رسانه و خبرنگاران استان گیلان در تحقق اهداف و مأموریت های 

منطقه آزاد انزلی قدردانی نمود.

از سوی مالک این باشگاه، اعضای هیات مدیره داماش انتخاب و معرفی شدند.
از طرف نصیر نعیمی پور مالک رسمی باشگاه داماش گیلان، عباس قمی به عنوان نائب رئیس 

هیات مدیره این باشگاه منصوب و انتخاب شد.
نعمیمی پور که به عنوان رئیس مجمع و عضو هیات مدیره باشگاه داماش گیلان هم فعالیت 
خواهد داشت مجتبی دهنادی، حسن ریواز و بهنام قربانی زیکساری را به عنوان اعضای هیات 

مدیره باشگاه داماش گیلان معرفی کرد.
همچنین سیدحمید سجادی وزیر اسبق ورزش و جوانان، عضو هیات علمی دانشگاه آزاد اسلامی 
و دارنده مدال های طلای رقابتهای دو و میدانی آسیا در دهه 60 و ۷0، به عنوان رئیس هیات 

مدیره باشگاه داماش گیلان فعالیت خواهد کرد.
یکی از مشکلات بزرگ داماش گیلان، عدم دریافت مجوز ملی است اما مالک و مسئولان 
باشگاه داماش قول دادند تمام تلاش خود را انجام خواهند داد تا تمامی مشکلات این باشگاه 

برطرف شود.
همچنین گفتنی است نخستین جلسه هیات مدیره باشگاه داماش گیلان برگزار شد و در نهایت 
و با رای اکثریت اعضاء، حسین خبیری به عنوان مدیر عامل باشگاه داماش گیلان منصوب شد.

خبیری سابقه عضویت در هیات مدیره باشگاه پرسپولیس، مدیرعامل باشگاه های آلومینیوم اراک 
و خیبر خرم آباد در لیگ دسته اول کشور و صعود به همراه این 2 تیم به لیگ برتر را در کارنامه 

خود دارد.

یک محقق گیلانی با طراحی و اجرای فرمول خاصی از بهره گیری باکتری ها توانسته استحکامی 
مشابه استحکام سیمان را در دانه بندی خاک ایجاد کند و با این ایده  نوآورانه راه حلی برای تولید 

و استفاده کمتر سیمان در محیط جو زمین مطرح کرده است.
امروزه مشکلات زیست محیطی ناشی از فعالیت های صنعت ساختمان به یکی از اصلی ترین 
دلایل تخریب کره زمین بدل شده است. این مشکلات که مجموعه ای است از تخریب در 

سطوح و مناطق مختلف محیط زیست، رفته رفته در حال تغییر شکل و ماهیت خاک  هاست.
از انتشار فلزات سنگین حین استخراج سنگ های سیمان گرفته تا شیرابه های خارج شده از 
کارخانه های تولید سیمان و در انتها اضافه شدن ملات سیمان در قالب بتن به خاک، جملگی 
تمامی این مراحل بخشی از آلایندگی بالای صنعت ساختمان را ثابت می کنددر این میان 
امیرحسین میلانچی با طراحی و اجرای فرمول خاصی از بهره گیری باکتری ها توانسته استحکامی 
مشابه استحکام سیمان را در دانه بندی خاک ایجاد کند و با این ایده  نوآورانه راه حلی برای تولید و 

استفاده کمتر سیمان در محیط جو زمین مطرح کرده است.
او که کارشناسی خود را در دانشگاه آزاد اسلامی انزلی گرفته و فارغ التحصیل کارشناسی ارشد 
از دانشگاه شهید رجایی تهران است، با اختراع آجر زیستی قدم در مسیر تولید کمتر سیمان و 
خاموش شدن کوره های آجر پزی برداشته است. گفتنی است این محصول نه تنها به لحاظ 
موضوعیت و بهره گیری دوست دار محیط زیست و در چارچوب تفکر توسعه پایدار است، بلکه به 

لحاظ اقتصادی قابلیت کاهش قابل توجه هزینه ها را در یک پروژه ساختمانی دارد.

مهندس مازیار صفائی اصلی شهردار رودسر گفت: با عنایت به مباحث طرح شده از سوی 
اعضای شورای اسلامی شهر در خصوص ارتقا سطح عملیات های امداد و نجات سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی و نیز رعایت حقوق شهروندان ، تجهیز این سازمان به تشک 

نجات در دستور کار شهرداری رودسر قرار گرفت. 
وی بیان داشت: این تشک نجات دارای قابلیت عملیات در حوادث در سازه هایی تا ده طبقه 

را دارد و مجهز به مدرن ترین تکنولوژی تجهیزات امداد نجات است.
شهردار رودسر در پایان گفت: از آنجاییکه توسعه شهری به ویژه توسعه عمودی و بلند مرتبه 
سازی بدون تامین الزامات امری غیراصولی، مخاطره آمیز  و منافی اصول شهرسازی می 
باشد، تجهیز سازمان آتش نشانی به بالابر، تشک نجات و یک دستگاه خودروی پشتیبانی از 
اقدامات موثر دو سال اخیر این شهرداری در ارتقا ایمنی شهر رودسر و  اولویت گذاری تامین 

زیرساختهای امن برای بلندمرتبه سازی های آتی می باشد.
مهندس مازیار صفائی اصلی شهردار رودسر گفت: با عنایت به مباحث طرح شده از سوی 
اعضای شورای اسلامی شهر در خصوص ارتقا سطح عملیات های امداد و نجات سازمان 
آتش نشانی و خدمات ایمنی و نیز رعایت حقوق شهروندان ، تجهیز این سازمان به تشک 

نجات در دستور کار شهرداری رودسر قرار گرفت. 
وی بیان داشت: این تشک نجات دارای قابلیت عملیات در حوادث در سازه هایی تا ده طبقه 

را دارد و مجهز به مدرن ترین تکنولوژی تجهیزات امداد نجات است.

و فاضلاب های صنعتی گیلان؛ تهدیدها و راهکارهای پیش  ر

درخواست ۲۷ هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری در منطقه آزاد انزلی

ح شد:  در گفتگو با دکتر موسوی مطر

سیاهکارزاده در جمع اصحاب رسانه گیلان:

پلمب یک مرکز
در  زیبایی غیرمجاز   
شهرستان رشت

مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه علوم پزشکی گیلان از تعطیلی 1 مرکز غیرمجاز ارائه 
دهنده خدمات پوست، مو و زیبای در شهر رشت خبر داد.

 به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دانشگاه علوم پزشکی گیلان)گیل وب دا(؛ دکتر زهره تیموری 
مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه اظهار کرد: با پیگیری های کارشناسان اداره نظارت بر 
درمان معاونت درمان دانشگاه ، یک مرکز غیرمجاز ارائه دهنده خدمات پوست، مو و زیبایی 

در شهر رشت شناسایی، پلمب و پرونده جهت رسیدگی به مراجع قضایی ارجاع شد.
 دکتر تیموری تصریح کرد: مراکز مجاز ارائه دهنده خدمات درمانی، دارای تابلوی معتبر، پروانه 
طبابت و مجوز قانونی لازم هستند و در تمام مطب های پزشکی، پروانه طبابت باید نصب 

شده و در معرض دید عموم باشد.

 مدیر نظارت و اعتباربخشی دانشگاه افزود:کلیه موسسات پزشکی اعم از کلینیک های 
زیبایی، درمانگاه ها و  مراکز جراحی محدود باید پروانه بهره برداری و یا پروانه مسئول فنی 
مرکز را در معرض دید عموم قرار دهند و  استفاده از هرگونه تجهیزات و دستگاه های درمانی 
بدون دریافت مجوز های قانونی ممنوع  می باشد و هیچ شخصی نمی تواند بدون داشتن 

تخصص و مجوز های لازم، از این دستگاه ها برای درمان بیماران استفاده کند.
 وی  با اشاره به عوارض جبران ناپذیر انجام مداخلات زیبایی در مراکز غیرمجاز گفت: 
شهروندان می توانند در صورت مشاهده هرگونه تخلف در ارائه خدمات درمانی،  به واحد 
نظارت و اعتباربخشی معاونت درمان دانشگاه یا سامانه تلفنی 1۹0 تماس  حاصل نمایند و 

شکایات خود را مطرح کنند.



رییس هیات والیبال گیلان از قضاوت مجتبی بیداریان داور 
مطرح گیلانی در رقابتهای لیگ ملت های آسیای مرکزی 

خبر داد.
محسن خاکزاد در گفتگو با خبرنگار خط اول ورزشی اظهار 
شنبه  روز  از  که  مرکزی  آسیای  ملت های  لیگ  داشت: 
22 اردیبهشت با حضور تیم های ملی والیبال بزرگسالان 
افغانستان، قرقیزستان، پاکستان، سریلانکا، ترکمنستان و تیم 

ملی جوانان ایران در سالن 10 هزار نفری شهر اسلام آباد آغاز شده بود، 
پنج شنبه شب 2۷ اردیبهشت با قهرمانی پاکستان به پایان رسید و تیم 
ملی جوانان کشورمان با دو پیروزی برابر ترکمنستان و افغانستان و یک 

شکست برابر میزبان رقابتها پاکستان عنوان پنجم را بدست آوردند.
وی از قضاوت مجتبی بیداریان داور بین المللی والیبال ایران در این 
رقابتها خبر داد و گفت: بعد از قضاوت پنج دیدار مرحله مقدماتی مابین 
تیم های سریلانکا و قرقیزستان، ترکمنستان و قرقیزستان، سریلانکا و 
افغانستان، پاکستان و قرقیزستان، ترکمنستان و سریلانکا، بیداریان در 
روز پایانی قضاوت دیدار فینال بین تیم های پاکستان و ترکمنستان را 

هم به عنوان داور نخست برعهده داشت.
مجتبی بیداریان نیز در این خصوص به خبرنگار ما گفت: در بین داورانی 
که در این تورنمنت حضور دارند، همه از داوران ایرانی به نیکی یاد 

می کنند و خوشحالم که نماینده خوبی برای کشورم در این 
مسابقات بودم.

نماینده داوری والیبال ایران در لیگ ملت های آسیای مرکزی 
)کاوا(، افزود: سطح رقابت ها خوب بود اما میزبانی پاکستان قطعا 
نتوانست نظر مثبت بسیاری از تیم های شرکت کننده را جلب 
کند. سالن مسابقات خیلی گرم بود و ترانسفر مناسب نبود اما در 

مجموع این مسابقات در سطح خوبی برگزار شد.
وی با بیان این که در بین داوران حاضر در این تورنمنت، همه از داوران 
ایرانی به نیکی یاد می کنند، تصریح کرد: برای حذف تیم ملی جوانان 
ایران متاسفم. آن ها نمایش خوبی در این رقابت ها داشتند اما به هرحال 
چون در حالت بدنسازی بودند نتوانستند به جمع چهارتیم پایانی این 

مسابقات راه پیدا کنند.
داور بین المللی والیبال ایران با مطلوب ارزیابی کردن سطح بازیکنان 
تیم ملی والیبال جوانان کشورمان، گفت: این بازیکنان می توانند آینده 
خوبی داشته باشند و برای آن ها در رقابت های بعدی، آرزوی موفقیت 

می کنم.
گفتنی است، تیم ملی والیبال جوانان ایران که رقابت های قهرمانی 
مردان زیر 20 سال آسیا 2024 )دوم تا نهم مرداد سال جاری در شهر 
سورابایا اندونزی( را پیش رو دارد، از لیگ ملت های آسیای مرکزی به 

رییس هیات والیبال گیلان از قضاوت مجتبی بیداریان داور مطرح 
گیلانی در رقابتهای لیگ ملت های آسیای مرکزی خبر داد.

محسن خاکزاد در گفتگو با خبرنگار خط اول ورزشی اظهار داشت: 
لیگ ملت های آسیای مرکزی که از روز شنبه 22 اردیبهشت با حضور 
پاکستان،  افغانستان، قرقیزستان،  بزرگسالان  والیبال  تیم های ملی 
سریلانکا، ترکمنستان و تیم ملی جوانان ایران در سالن 10 هزار نفری 
شهر اسلام آباد آغاز شده بود، پنج شنبه شب 2۷ اردیبهشت با قهرمانی 
پاکستان به پایان رسید و تیم ملی جوانان کشورمان با دو پیروزی برابر 
ترکمنستان و افغانستان و یک شکست برابر میزبان رقابتها پاکستان 

عنوان پنجم را بدست آوردند.
وی از قضاوت مجتبی بیداریان داور بین المللی والیبال ایران در این 
رقابتها خبر داد و گفت: بعد از قضاوت پنج دیدار مرحله مقدماتی مابین 
تیم های سریلانکا و قرقیزستان، ترکمنستان و قرقیزستان، سریلانکا و 
افغانستان، پاکستان و قرقیزستان، ترکمنستان و سریلانکا، بیداریان در 
روز پایانی قضاوت دیدار فینال بین تیم های پاکستان و ترکمنستان را 

هم به عنوان داور نخست برعهده داشت.
مجتبی بیداریان نیز در این خصوص به خبرنگار ما گفت: در بین داورانی 
که در این تورنمنت حضور دارند، همه از داوران ایرانی به نیکی یاد 
می کنند و خوشحالم که نماینده خوبی برای کشورم در این مسابقات 

بودم.
نماینده داوری والیبال ایران در لیگ ملت های آسیای مرکزی )کاوا(، 
افزود: سطح رقابت ها خوب بود اما میزبانی پاکستان قطعا نتوانست نظر 
مثبت بسیاری از تیم های شرکت کننده را جلب کند. سالن مسابقات 
خیلی گرم بود و ترانسفر مناسب نبود اما در مجموع این مسابقات در 

سطح خوبی برگزار شد.
وی با بیان این که در بین داوران حاضر در این تورنمنت، همه از داوران 
ایرانی به نیکی یاد می کنند، تصریح کرد: برای حذف تیم ملی جوانان 
ایران متاسفم. آن ها نمایش خوبی در این رقابت ها داشتند اما به هرحال 
چون در حالت بدنسازی بودند نتوانستند به جمع چهارتیم پایانی این 

مسابقات راه پیدا کنند.
داور بین المللی والیبال ایران با مطلوب ارزیابی کردن سطح بازیکنان 
تیم ملی والیبال جوانان کشورمان، گفت: این بازیکنان می توانند آینده 
خوبی داشته باشند و برای آن ها در رقابت های بعدی، آرزوی موفقیت 

می کنم.
گفتنی است، تیم ملی والیبال جوانان ایران که رقابت های قهرمانی 
مردان زیر 20 سال آسیا 2024 )دوم تا نهم مرداد سال جاری در شهر 
سورابایا اندونزی( را پیش رو دارد، از لیگ ملت های آسیای مرکزی به 

عنوان دیدار های تدارکاتی و دوستانه بهره می برد.

رییس کانون وکلای دادگستری گیلان : 
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 نیمه دوم مرداد 1403
 سال نهم
 شماره 51

هادی زحمتکار
رئیس هیات مدیره انجمن سازندگان مسکن و ساختمان 
استان گیلان و عضو هیات مدیره کانون سراسری سازندگان 
مسکن و ساختمان کشور در یادداشتی به مناسبت سالگرد 
زلزله رودبار و منجیل و حادثه آتشسوزی بیمارستان قایم 
رشت به لزوم اجرای قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان 

بخصوص بند ۷ ماده 2 تاکید کرد.
به گزارش خط اول، سید هادی زحمت کار در این یادداشت 

آورده است: شدت واقعه ی نامطلوب آتش سوزی بیمارستان قائم )عج( 
مقابله با آن را از عهده ی گروه درگیر به تنهایی خارج نمود و آن را به 
یک بحران، تبدیل نمود و لازم گردید علاوه بر تسلیت به خانواده هایی 
که در بحران جانکاه آتش سوزی بیمارستان قائم )عج( رشت، عزیزان 
خود را از دست داده اند به مسؤلین امر، یادآوری نمود که با اجرای 
قوانین، می توان از رخ داد بحران هایی مانند زلزله 31 خرداد 136۹ 

منجیل و رودبار و آتش سوزی بیمارستان قائم )عج(، پیشگیری نمود.
بحران های ناشی از عوامل طبیعی مانند زلزله، آتشفشان، سیل، برف 
و بحران های ناشی از عوامل انسانی مانند جنگ و آلودگی محیط 
زیست در طول تاریخ و در اکثر نقاط دنیا رخ داده است و تبعات فراوانی 
را به دنبال داشته است که از جمله مهمترین آن می توان به موارد زیر 

اشاره نمود:
خسارت مالی، جانی و آسیب و صدمه به افراد و اموال؛ وقفه در روند 
فعالیت های عادی آن جامعه مثل توقف تولید و بیکار شدن پرسنل؛ 
مشکلات عاطفی و روانی، افسردگی بازماندگان و ناظرین؛ تعداد زیاد 
کودکان بی سرپرست که بسیار آسیب پذیر و در معرض سوء استفاده 
قرار می گیرند؛ بروز بیماری های واگیردار؛ نا امنی هایی همچون 
سرقت و مسائل اخلاقی؛ شناسایی، تشخیص هویت و دفن اجساد به 
ویژه در کشورهای اسلامی به خاطر آیین دفن اجساد؛ مشکلات حاد 
اجتماعی چون اعتیاد و افت اخلاق اجتماعی؛ تخریب محیط زیست؛ در 

واحدهای اقتصادی، افت شدید ارزش سهام و کاهش اعتبار.
بحران آتش سوزی بیمارستان قائم )عج( نشان داد رخ داد هر یک از 

این تبعات، برای یک جامعه، چقدر می تواند تلخ و جانکاه باشد.
تلخی و جانکاه بودن تبعات وقوع بحران، مسؤلین امر در سراسر دنیا را 
بر آن داشت که باید برای جلوگیری از بروز بحران، چاره اندیشی نمود. 
بدین جهت برای پیشگیری از تکرار وقوع بحران و تبعات ناشی از وقوع 
بحران در اکثر نقاط دنیا، قوانین، دستورالعمل ها، بخشنامه ها و آئین 

نامه های متعددی، توسط دانشمندان و مسؤلین امر، مصوب گردید.
سی و چهار سال قبل در چنین روزی نقطه عطفی در قوانین پیشگیرانه 
در کشور بوده است. 31 خرداد 136۹ در شهر منجیل و رودبار، زلزلهای 
به بزرگی 4 / ۷ ریشتر به وقوع پیوست که 35 تا 3۷ هزار کشته؛ 50 
تا 60 هزار مجروح؛ حدود نیم میلیون بی خانمان؛ بخش کوچکی از 
تبعات بحران زلزله منجیل و رودبار بوده است که از آن به یکی از 

هولناکترین زلزله های رخ داده در حافظه جهان، یاد می نمایند 
که هنوز تبعات این بحران هولناک برای بازماندگان آن ادامه 
دارد و خاطرات بسیار تلخی را برای آنان یادآوری می نماید. پنج 
سال بعد از وقوع این بحران و تبعات هولناک آن و به جهت 
پیشگیری از تکرار آن، قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان، 
توسط مجلس شورای اسلامی در سال 13۷4 تصویب گردید.

این قانون پیشگیرانه، دارای اهدافی می باشد که از جمله 
مهمترین آن، بند ۷ ماده 2 می باشد که در آن آمده است: 
وضع مقررات ملی ساختمان به منظور اطمینان از ایمنی، بهداشت، بهره 
دهی مناسب، آسایش و صرفه اقتصادی و اجراء و کنترل آن در جهت 
حمایت از مردم به عنوان بهره برداران از ساختمانها و فضاهای شهری 
و ابنیه و مستحدثات عمومی و حفظ و افزایش بهره وری منابع، مواد و 

انرژی وسرمایه های ملی.
این قانون پیشگیرانه برای ساخت و نگهداری ساختمانها لازم الاجرا 
می باشد که لازم است مسؤلین امر، ضمن بررسی ابعاد مختلف وقوع 
بحران آتش سوزی بیمارستان قائم)عج( رشت، اجرا یا عدم اجرای 
قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان و مباحث 23 گانه مقررات ملی 

ساختمان را نیز مورد بررسی دقیق قرار دهند.
تبعات ناشی از آتش سوزی بیمارستان قائم رشت، برخی از تبعات 
بحران 31 خرداد 136۹ زلزله منجیل و رودبار در مقیاس بسیار، بسیار، 
کوچک را نیز یادآوری می نماید که مردم به دنبال عزیزان خود در بین 

آوارهای ناشی از تخریب خانه ها می گشتند .
در انتها لازم است به خانواده هایی که در بحران جانکاه آتش سوزی 
بیمارستان قائم رشت و زلزله منجیل و رودبار، عزیزان خود را از دست 
داده اند عمیقا تسلیت عرض نمود و از سازمان های نظام مهندسی 
استانها، شورای مرکزی نظام مهندسی، وزارت راه و شهرسازی، وزارت 
کشور، مراجع صدور پروانه ساختمانی، مجلس شورای اسلامی و قوه 
قضاییه درخواست نمود تا تبعات این بحران ها را مقابل خود قرار داده 
و از اختیارات قانونی خود استفاده نمایند و در جهت حمایت از مردم 
به عنوان بهره برداران از ساختمانها و حفظ منابع ملی، قانون نظام 
مهندسی و کنترل ساختمان و مباحث23 گانه مقررات ملی ساختمان 
را به صورت تمام و کمال، اجرا نمایند تا دیگر شاهد بحران هایی در 

حوزه ساختمان نباشیم.
سعدی علیه الرحمه، شاعر خوش بیان فارسی در حدود 800 سال قبل، 
چه زیبا و کامل در خصوص پیشگیری از وقوع بحران، شعری سرودند 

که لازم است مورد توجه و عمل مسولین قرار گیرد:
علاج واقعه، پیش از وقوع باید کرد

دریغ، سود ندارد چو رفت، کار از دست
به روزگار سلامت، سلاح جنگ بساز وگرنه

سیل، چو بگرفت، سد، نشاید بست

سخنگوی کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: وزیر 
پیشنهادی ورزش و جوانان در نشست با اعضای کمیسیون به توسعه 

ورزش بانوان و جوانان تاکید کرد.
به گزارش ایرنا، ابراهیم رضایی در توضیح نشست امروز سه شنبه 
مجلس  خارجی  سیاست  و  ملی  امنیت  کمیسیون  مردادماه(   23(
دنیامالی،  احمد  امروز  ادامه نشست های  در  شورای اسلامی گفت: 
وزیر پیشنهادی ورزش و جوانان میهمان کمیسیون بود و سوابق و 

برنامه های خود را برای اعضای کمیسیون شرح داد.
وی افزود: وزیر پیشنهادی ورزش و جوانان به لزوم تغییر در وزارت 
ورزش و جوانان و توجه به جوانان، بیانیه گام دوم انقلاب اسلامی و 
اجرای آن تاکید کرد و نگرانی های خود را درباره جوانان مطرح کرد. 
همچنین وی بر اجرای مصوبات مجلس، فعال سازی شورای عالی 
جوانان و استفاده از ظرفیت رئیس جمهور و دولت در حوزه جوانان 

تاکید کرد.
نماینده مردم دشتستان در مجلس یادآور شد: وزیر پیشنهادی ورزش 
و جوانان اشاره ای به المپیک آینده کرد و گفت باید برای المپیک لس 
آنجلس از همین اکنون برنامه ریزی کرده و حضور حداکثری و چند 
برابری داشته باشیم. همچنین وی به برنامه ریزی برای بازی های 

آسیایی تاکید کرد.
باید نگاه تخصصی داشت  رضایی یادآور شد: دنیامالی اعلام کرد 
و از نرم افزارهای قهرمانی استفاده کرد و برای رسیدن به اهداف، 

برنامه ریزی، اجرا و استمرار داشت.
رضایی با اشاره به توضیحات نمایندگان، گفت: رسیدگی به ورزش 
بانوان، عدالت در توزیع امکانات ورزشی، توجه به موضوع جمعیت، انتقاد 
از جایگاه پایین جوانان در وزارت ورزش، توجه به ورزش همگانی، 
انتقاد از پرداخت های نجومی به معدود ورزشکاران و فوتبالیست ها 
در باشگاه های دولتی، لزوم کار فرهنگی برای ورزشکاران، ساماندهی 
پیشکسوتان ورزش و مقابله با مافیای ورزش از موارد مطرح شده 

توسط نمایندگان بود.
وی افزود: گزینه پیشنهادی وزارت ورزش و جوانان 

از سفرهای بیهوده در حوزه ورزش انتقاد کرد 
و گفت که بسیاری از این سفرها عایدی 

ندارد و جلوی سفرهای غیرضروری را 
خواهم گرفت. همچنین وی اعلام 

باید در فدراسیون های  کرد که 
جهانی و آسیایی افراد مدنظر 

خودمان را حمایت کنیم تا 
منافع ملی را فدای مصالح 

خودشان نکنند.
سخنگوی کمیسیون امنیت 

ملی و سیاست خارجی مجلس اظهار کرد: دنیا مالی در پاسخ به سوالی 
درباره محرومیت قایقرانی در زمانی که وی در فدراسیون قایقرانی 
مدیریت داشت، گفت: بنده عضو مؤثر فدراسیون جهانی قایقرانی بودم 
و نه تنها علیه کشور کاری نکردم، بلکه پیگیری کردم تا سرپرست 
وقت فدراسیون قایقرانی وارد فدراسیون جهانی شود و هیچ وقت علیه 

ورزش ایران اقدامی نکردم.
رضایی افزود: دنیا مالی بر خرد جمعی و سرمایه گذاری در حوزه زنان 
تاکید کرد و گفت که باید در المپیک آینده حداقل 20 سهمیه در حوزه 

بانوان کسب کنیم.
وی با بیان اینکه وزیر پیشنهادی ورزش و جوانان درباره مهاجرت 
ورزشکاران ابراز نگرانی کرد و از برنامه خود در این حوزه گفت، اظهار 
کرد: همچنین اوهیأت های استانی را در اولویت برشمرد و گفت که 

ورزش همگانی پایه ورزش قهرمانی است.
این نماینده مجلس یادآور شد: وزیر پیشنهادی ورزش درباره ورزشگاه 
جدید تهران گفت که این ورزشگاه در دستورکار است و در بحث فساد 
در ورزش هم اعلام کرد که فساد در ورزش چالش وی خواهد بود و با 
آن مقابله خواهد کرد. همچنین دنیامالی در بحث مدیریت ورزشی نیز 

گفت که باید از نیروهای توانمند و متعهد استفاده کنیم.
رضایی با اشاره به توضیحات نمایندگان، گفت: رسیدگی به ورزش 
بانوان، عدالت در توزیع امکانات ورزشی، توجه به موضوع جمعیت، 
انتقاد از جایگاه پایین جوانان در وزارت ورزش، توجه به ورزش همگانی، 
انتقاد از پرداخت های نجومی به معدود ورزشکاران و فوتبالیست ها در 
باشگاه های دولتی، لزوم کار فرهنگی برای ورزشکاران، ساماندهی 
پیشکسوتان ورزش و مقابله با مافیای ورزش از موارد 

مطرح شده توسط نمایندگان بود.
بین  بی عدالتی  از  انتقاد  همچنین  گفت:  وی 
فدراسیون ها، انتقاد از غلبه نگاه کاسب کارانه بر 
نگاه ملی، لزوم تدبیر برای اشتغال جوانان، برنامه 
داشتن برای نسل زد به ویژه اشتغال آنان، ضرورت 
آمایش سرزمینی در ورزش، اصلاح رابطه کمیته ملی 
المپیک با فدراسیون ها، تشکیل هیأت 
ساخت  ورزش،  برای  ورز  اندیشه 
ممانعت  استاندارد،  ورزشگاه های 
کشور  از  ورزشکاران  خروج  از 
و لزوم رسیدگی به زندگی و 
مدال  ورزشکاران  معیشت 
نقطه  دیگر  از  هم  آور 
نمایندگان  نظرات 
جلسه  این  در  حاضر 

بود.

دنیا فقط رشت ! 

فرماندار رشت: خبرنگاران 
با بیان واقعیت  مقابل امواج 
مسموم استکبار ایستاده اند

دکتر رضا نادم 
آیا در دنیا هم هنوز مهندسان 
ساختن  دنبال  به  ترافیک 
آیا  هستند؟  جدید  پل های 
پل های جدید وضعیت ترافیک 
بهتر می کنند؟  را  شهر رشت 
و  موافقان  همه  احتمالا 
شهر  جدید  پل های  مخالفان 
رشت بر سر پاسخ این دو سوال 

باهم چالش اساسی دارند.
سوالاتی که برای جواب دادن به آن ها، باید تعاریفشان 
را از “دنیا” و “بهتر شدن وضع ترافیک” با هم یکی 
کنند. چالش اول: اگر منظورمان از “دنیا”ی امروز، همان 
کشورهای پیشرفته ای است که شبکه معابر شهری 
شان کامل، مناسب و مهندسی شده است، باید گفت 
همانقدری که در مابقی چیزها شبیه آن ها هستیم، در 

ترافیک هم با آنها سیاست های یکسانی داریم.
درست است که امروزه تصمیم های جدید حوزه ترافیک 
در کشورهای پیشرفته، دوران ساخت بزرگراه و پل و 
خیابان جدید را به پایان رسانیده است. اما چه کسی 

می تواند ادعا کند و رشت را با آن ها همردیف بداند؟!
اگر موضوع این یادداشت درباره شهر شانگهای بود و شما 
در حال مطالعه به زبان چینی بودید)!( احتمالا نگارنده به 
سختی از افزایش عرض معابر و دو طبقه شدن بزرگراه ها 

انتقاد می کرد.
چالش دوم: “بهتر شدن وضع ترافیک”. بسته به اینکه 
بعنوان مخاطب عام، چه میزان از تغییر، رضایت شما را 
جلب خواهد کرد، ممکن است پاسخ این سوال “بله” 
باشد. اما متخصصان ترافیک در تحلیل هایشان از شما 
خواهند پرسید که به ازای هزینه انجام شده، چقدر تغییر 

صورت خواهد گرفت؟
منتقدین بر این باورند که با توجه به تأمین بودجه های 
هنگفت این پروژه ها، آن هم بر خلاف سیر حرکتی 
شهرداری رشت در سال های گذشته و با تلاش شهردار 
و شورای شهر و احتمالا برقراری روابطی در سطح کشور 
و حضور تیمی از پیمانکاران مجرب و یکی از باسوادترین 
گرفته  کار  به  پتانسیل  این  استان،  مشاور  مهندسان 
شده، می توانست در طرح های بهتر و برای حل مسایل 

جدی تری استفاده شود.
یکی از مهم ترین استدلال های منتقدان، اولویت پایین 
اجرای این پروژه ها )تقاطعات آیت الله رودباری، باهنر، 
امام حسین)ع( و نیروی دریایی( با استناد به عدم وجود 
در فهرست تکالیف طرح جامع ترافیک رشت )مصوب 

وزارت کشور( است.
اگر بر این باورید که مصوبه وزارت کشور یک چیز مهم 
و لازم الاجرا است، یادآوری می شود که ثابت قدم، طرح 
خط ویژه اتوبوسرانی را بر اساس همین مصوبه وزارت 
کشور اجرا کرد و احمدی خیلی شیک و مجلسی در روز 

روشن آن را جمع کرد و آب از آب تکان نخورد!
عده  یک  پیش  سال ها  که  است  این  قضیه  واقعیت 
را  ترافیکی رشت طرح هایی  آینده  برای  و  نشسته اند 
مصوب کرده اند، که اگر کسی خواست دعای خیری 
برای پدر و مادرش بخرد و چند طرح ترافیکی در رشت 

اجرا کند، همان پروژه ها را دنبال کند.
شوربختانه پول همان مطالعات مصوب وزارت کشور 
را هم خود شهرداری رشت پرداخت کرده است. و البته 
به قول شاعر صلاح ملک در این است که هرکه کار 

خویش کند!

از  جهانی  استکبار  گفت:  رشت  شهرستان  فرماندار 
همه توان برای تسخیر ذهن و ضمیر جوانان استفاده 
می کند اما خبرنگاران با درایت، هوشمندی و جلوه دادن 

واقعیت ها مانع این اتفاق می شوند.
به گزارش خبرنگار ایرنا، کیا عاشوری روز شنبه در آئین 
تجلیل از خبرنگاران با گرامیداشت یاد و خاطره شهید 
محمود صارمی خبرنگار شهید ایرنا و تبریک روز خبرنگار 
اظهار کرد: خبرنگاران در مقابل امواج مسموم استکبار 

جهانی می ایستند و واقعیت ها را جلوه می دهند.
وی با بیان اینکه حرفه خبرنگاری حرفه ای بی نظیر 
است که هر کسی نمی تواند وارد این عرصه شود، اضافه 
کرد: اصحاب رسانه برای اطلاع رسانی و بیان واقعیت ها 
تلاش می کنند؛ اگر آنان نباشند واقعیت ها ثبت و ضبط 

نمی شود.
فرماندار شهرستان رشت ضمن محکوم کردن جنایات 
رژیم صهیونیستی در غزه و به شهادت رساندن کودکان، 
زنان و مردان بی دفاع اظهار کرد: خبرنگاران می کوشند 
تا اخبار این جنایات را به گوش مردم برسانند و چهره 
واقعی استکبار جهانی و رژیم صهیونیستی را به جهانیان 

نشان دهند.

یادداشت

وم اجرای قانون نظام مهندسی و کنترل ساختمان لز جوانان و بانوان؛ اولویت های وزیر پیشنهادی ورزش 

همزمان با گرامیداشت هفته خبرنگار، نشست خبری رییس کانون 
و  رسانه  اصحاب  از  جمعی  حضور  با  گیلان  دادگستری  وکلای 

خبرنگاران در سالن کنفرانس کانون برگزار شد.
علیرضا امانی رییس کانون وکلای دادگستری گیلان ضمن تبریک 
در جهت  خبرنگاران  امیدوارم شما   : خبرنگار گفت  روز  فرارسیدن 
ایفای وظیفه ی خطیر خود کماکان ثابت قدم باشید و تمام تلاش تان 
آنچه که  پنهان موضوعات و  زوایای  باشد که کلیه  این جهت  در 

همگان باید بدانند را با شفافیت بیان کنید.
وی ادامه داد : کانون وکلای دادگستری گیلان نیز بمانند همیشه 
افتخار دارد به عنوان نهاد صنفی مستقل دوشادوش هم میهنان و هم 
استانی های عزیز بتواند قدمی در راستای حل مشکلات آنان بردارد.
گسترش فرهنگ استفاده از وکیل با کمپین های تبلیغاتی

از  یکی  اینکه  بیان  با  گیلان  دادگستری  وکلای  کانون  رییس 
در گیلان  مهم ترین مشکلاتی که این روزها در ایران و مشخصاً 
است،  فرهنگ حقوقی  اساسا  یا  وکالت  فرهنگ  فقدان  دارد  وجود 
افزود: متاسفانه زمانی که مردم باید به وکیل دادگستری رجوع کنند 
بنا به دلایل مختلف از جمله عدم دانش کافی، تصور می کنند وکیل 
دادگستری آنطور که باید نمی تواند کار انجام دهد، یا به جهت عدم 
یا ذهنیت های منفی به وکیل دادگستری مراجعه  بضاعت مالی و 

نمی کنند.
امانی ادامه داد : سال گذشته روابط عمومی کانون وکلای گیلان که 
رتبه نخست روابط عمومی های اتحادیه کانون های وکلای ایران 
را کسب کرد، در دو مرحله مختلف اقدام به راه اندازی کمپین هایی 
برای گسترش فرهنگ مراجعه به وکیل نمود. در کمپین اول با شعار 
»بهتره با وکیل تماس بگیری« و بعد از بازخورد مناسب آن کمپین 
دوم نیز با شعار »وکیل خود نباشیم« راه اندازی شد که بازخوردهای  
مثبتی کسب کرد که نمود آن را در افزایش مراجعات به دفاتر وکلای 

دادگستری و اداره معاضدت قضایی کانون مشاهده کردیم.
کمیسیون ها و بازوان کانون

اداره  کرد:  تاکید  معاضدت  اداره  خدمات رسانی  به  اشاره  با  وی 
معاضدت کانون وکلای دادگستری گیلان بعنوان یکی از ارکان مهم 
این نهاد با نگاهی خیرخواهانه در راستای ارائه مشاوره حقوقی رایگان 
به شهروندانی که بضاعت مالی مناسب ندارند، فعالیت می کند. در 
حال حاضر ساختمان شماره 2 کانون وکلای گیلان در ابتدای بلوار 
آیت الله رودباری انحصاراً به اداره معاضدت تبدیل شده و هر روز در 
ساعت اداری از 8 صبح تا 2 بعد از ظهر و میانگین هر روزه ۷  وکیل 

خدمات مشاوره رایگان به مراجعان ارائه می دهند.
امانی با بیان گزارش عملکرد ارکان و کمیسیون های کانون وکلای 
دادگستری گیلان از ابتدای سال 1403 لغایت 14 مرداد سالجاری، 
داشت،  ورودی  پرونده  کانون 45  انتظامی  دادسرای  داشت:  اذعان 
دادگاه انتظامی  کانون 35 پرونده ورودی، کمیسیون ارزیابی شکایات 
انتظامی و سازش که از جمله ابداعات کانون گیلان است و در کمتر 

کانونی در کشور وجود دارد 25 پرونده ورودی داشته است.
برای حل  است  مرجعی   که  داوری  اتاق  فعالیت  به  اشاره  با  امانی 
اختلاف دعاوی مردم قبل از ارجاع به دادگستری، تصریح کرد: سال 
جاری 12 پرونده تشکیل شده در اتاق داوری داشتیم، ۷2 فقره وکیل 
معاضدتی به شهروندان فاقد بضاعت مالی معرفی کردیم، 1۹5 فقره 
مشاوره حقوقی و معاضدتی رایگان،  181 پرونده وکالت تسخیری 

و معرفی وکیل تسخیری همچنین 41 فقره وکالت اتفاقی داشتیم.
امانی در زمینه وکالت اتفاقی نیز گفت: به موجب مقرارت و نظام نامه 
با  می تواند  باشد  حقوقی  دانش  دارای  که  هرکس  اتفاقی،  وکالت 
مراجعه به کانون وکلا، هر سال در سه مرحله و برای سه پرونده 
نسبت به اخذ وکالت اتفاقی جهت طرح دعوا یا دفاع از اقربای نسبی 
و سببی تا درجه سوم از طبقه سوم، وکالت اتفاقی بگیرند. به همین 

واسطه آن هایی که دارای دانشنامه یا لیسانس حقوق هستند می توانند 
برای دفاع بستگان خود تا درجه سوم، از کانون وکلا،  پروانه وکالت 
اتفاقی بگیرند و کانون وکلا در راستای مقررات قانونی، پروانه وکالت 

اتفاقی صادر می کند.
رئیس کانون وکلای دادگستری گیلان در ادامه به فعالیت کمیسیون 
فرهنگ و هنر این کانون نیز اشاره و تاکید کرد: سال گذشته ۹ برنامه 
و مراسم فرهنگی و هنری اعم از نمایش فیلم و دعوت از چهره های 

بنام و فرهنگی و هنری داشتیم.
بهره برداری از »کافه وکیل« و »کتاب وکیل«

امانی به فعالیت های دیگر کانون وکلای گیلان اشاره کرد و گفت: 
در سالجاری هم »کافه وکیل« و هم »کافه کتاب« را تحت عنوان 
کتاب وکیل دایر کردیم. »کافه وکیل« اکنون در حال انجام فعالیت 

آزمایشی است و »کتاب وکیل« نیز پیش بینی می شود با توجه به 
قرارداد هایی که منعقد شده، بزودی به بهره برداری می رسد.

امیدواری به استقرار دولت و حقوقدانان جدید در مجلس
وی در خصوص آزمون وکالت تصریح کرد: آزمون کارآموزی وکالت 
2 سال اخیر را بر اساس مقررات قانون جدید تسهیل صدور مجوز 
کسب و کار  برگزار کردیم که  این مقرره جدید سبب افزایش تعداد 

کارآموزان پذیرفته شده، گردید.
امانی با بیان اینکه در سنوات گذشته به طور میانگین هر ساله حدود 
آخرین  در  و  امسال  کرد:  تاکید  وکالت می پذیرفتیم،  کارآموز   100

آزمون 433 نفر پذیرفتیم.
رئیس کانون وکلای دادگستری گیلان گفت: بر اساس مقررات ماده 
54 آیین نامه اجرائی، کارآموزان وکالت باید در3 مرحله ایفای وظیفه 
می کردند؛ 2 ماهه اول، 6 ماهه دوم نزد دادگستری و ۷ ماهه سوم 

نزد وکیل سرپرست بود.
امانی تصریح کرد: اخیراً ماده 54 نزد رئیس قوه قضاییه اصلاحیه 
تبدیل شد.  مرحله  به 2  وکالت  کارآموزی  دوره  و مجموعاً  خورده 
مرحله 3 ماهه اول شامل کلاس های تئوریک و مرحله 12 ماهه دوم 
که کارآموز وکالت به طور همزمان نزد وکیل سرپرست و دادگستری 

طی دوره می کند.
دوره  طی  با  اخیر  آزمون  در  شده  پذیرفته  کارآموزان  گفت:  امانی 
کارآموزی 3 ماهه اول ، یک ماه پیش به وکلای سرپرست معرفی 
شدند و دوره دوم کارآموزی این عزیزان آغاز شده و یک سال طول 

می کشد.
امانی ابراز امیدواری کرد با استقرار دولت جدید و همچنین حقوقدانان 
جدید در مجلس شورای اسلامی زین پس قوانین بهتری برای نهاد 

وکالت تصویب شود.
وکلای  کانون  در  الملل  بین  کمیسیون  راه اندازی 

دادگستری گیلان
رئیس کانون وکلای دادگستری استان گیلان در پاسخ به پرسشی 
مراکز  اخیرا   : گفت  کانون  مرزی  برون  های  فعالیت  در خصوص 
کانون وکلای دادگستری خوزستان و آذربایجان شرقی به واسطه 
وحدت زبانی یا قرابتی که با کانون وکلای کشورهای کویت و ازمیر 

ترکیه داشتند، قراردادهای خواهر خواندگی با آن ها امضا کردند.
وی افزود: اگرچه این نوع توافق نامه ها بخاطر قوانین حقوقی خاص 
هر کشور بیشتر جنبه سمبولیک خواهد داشت اما ما نیز قصد داریم 
با فراخوان همکارانی که در زمینه حقوق بین الملل فعال هستند و 
به زبان های انگلیسی یا فرانسه تسلط دارند، به زودی کمیسیون بین 

الملل را راه اندازی نماییم.
به گفته امانی؛ در همین راستا، کشورهای آسیای میانه و حوزه دریای 

کاسپین مقصد اولین مکاتبات ما خواهند بود.
از سوی  در جلسه  رسانه حاضر  اصحاب  و  از خبرنگاران  پایان  در 

رییس کانون وکلای دادگستری گیلان تقدیر شد.

به استقرار دولت و حقوقدانان جدید در مجلس امیدواریم

ابراهیمی  میلاد 
مدیرعامل خانه 

مطبوعات گیلان شد

میلاد ابراهیمی در نخستین جلسه هیات مدیره خانه مطبوعات گیلان برای بار دوم به 
عنوان مدیر عامل این خانه برای مدت سه سال انتخاب و معرفی شدند.

همچنین در این جلسه که ابراهیم افشاری به عنوان رئیس هیات مدیره و سینا هوشمند هم 
به عنوان نائب رئیس تعیین شدند.

اسماعیل بلالایی و ونوشه مشهدی محمدعلی خراط نیز هر یک با هفت رأی به ترتیب به 

عنوان خزانه دار و منشی )دبیر( معرفی شدند.
مجمع عمومی و انتخابات الکترونیک موسسه خانه مطبوعات و رسانه های گیلان دوم 

مرداد ماه امسال با مشارکت 25۷ نفر از 355 عضو اصلی )بیش از ۷0 درصد( برگزار شد.
خانه مطبوعات گیلان تشکیلاتی صنفی رسانه ای است که فعالیت خود را از سال 13۷6 

آغاز کرده است و هم اکنون دارای 355 عضو اصلی و 21 عضو افتخاری است.
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رییس هیات بولینگ و بیلیارد گیلان معتقد است؛ اگرچه بیلیارد سابقه 
ای چند صد ساله در دنیا دارد اما دوره جدید رشد و شکوفایی این 
رشته در کشورمان اندکی بیش از دو دهه است، با این حال می بینید 
همانطور که با داشتن قهرمان جهان و ایستادن در رده دوم رنکینگ 
جهانی توسط آقایان و کسب رده نهم توسط بانوان و همچنین کسب 
کرسی نایب رییسی کنفدراسیون اسیا، بیلیارد ایران در دنیا خوش می 
درخشد، بیلیارد گیلان نیز با داشتن رزومه ای همچون کسب عنوان 
بدست  و  آسیا  تیمی  دوم  رتبه  در  ایستادن  و  سومی جوانان جهان 
در  توجهی  قابل  مهم کشوری، سهم  عنوان  چند  و  چندین  اوردن 
توسعه بیلیارد در ایران دارد، سهمی که با برداشتن گام های بزرگی 
چون میزبانی همزمان سه رقابت بزرگ کشوری در رشت و یا حضور 
سه تیم در لیگ برتر بیلیارد و بولینگ ادامه یافت و یقین دارم در 
صورت استقبال بیشتر بخش خصوصی و حمایت بیشتر اداره کل و 

فدراسیون، این گام های بزرگ افزایش نیز پیدا خواهند کرد.
به گزارش خط اول، تا همین چند وقت پیش وقتی نام بیلیارد را می 
شنیدیم بی اختیار انسانهایی با ذات بد و عمدتا پولدارهای پلید در 
ذهنمان نقش می بست، این ذهنیت، حاصل تبلیغات منفی رسانه 
ملی بود، آنها مداوم آدم بد سریال ها و فیلم ها را در حال بازی بیلیارد 
نشان می دادند، البته گریزی هم نبود، چراکه این رشته لوکس عمدتا 
منصوب به خاندان پهلوی بود و از همین رو، بعد از انقلاب ممنوع 
فهمیدند تصمیم درستی  وقتی  ولی حوالی سال 1380  اعلام شد، 
نگرفتند، رای به بازگشت این رشته ورزشی جذاب به دامن جامعه 
امروز طی بیست  ایران  بود که  آنقدر رویایی  بازگشت  این  دادند و 
سال فعالیت، علاوه بر اینکه قهرمان جهان )حسین وفایی( پرورانده 
است و کرسی نایب رییسی آسیا )هاشم اسکندری( را در چنته دارد، 
در رنکینگ آقایان در رده دوم و در رنکینگ بانوان در رده نهم دنیا 

ایستاده است.
البته  و صد  بیلیارد  و  بولینگ  فدراسیون  تلاش  مدد  به  اینها  همه 
روسای هیات هایش در استانها از جمله سارنگ بزرگ چنانی رییس 
هیات بولینگ و بیلیارد و بولس گیلان بدست آمده است، تلاشی که 
حتی در دورترین مناطق کشور نیز خودنمایی می کند و دیگر رسانه 

ملی هم جرات ندارد نمایی تاریک از ان نشان دهد.
همزمان با تاسیس فدراسیون بیلیارد در سال 1380، هیات گیلان 
نیز راه اندازی شد، اما سالهای ابتدایی شاید چندان جدی گرفته نمی 
شد، این هیات ابتدا میرشهاب مومنی معاونت ورزشی وقت اداره کل 
را به عنوان سرپرست می دید و سپس فردی  تربیت بدنی استان 
علاقمند اما کم اثر به نام علیرضا فلاح ریاست هیات را در برهه ای 
طولانی برعهده داشت، تا اینکه سال 13۹0 سارنگ بزرگ چنانی 
وارد این عرصه شد و ریاست هیات بولینگ و بیلیارد استان گیلان را 
برعهده گرفت و اگر می بینید امروز بعد از 13 سال همچنان بر کرسی 
ریاست هیات تکیه زده است در اخرین انتخابات که همین شش ماه 
پیش برگزار شد با کسب همه آرا دوره ریاستش را برای چهارمین بار 
متوالی تمدید می کند، دلیلی جز جدیت در توسعه این رشته ورزشی و 

ارج نهادن به خانواده بزرگ آن، نمی تواند داشته باشد.
ان،  بودن  فراگیر  دلیل  به  را  فوتبال  و  بدنسازی  های  باشگاه  اگر 
کنار بگذاریم، بلاشک باشگاه های بیلیارد در گیلان بیشترین امار 
را خواهند داشت این را نه نگارنده بلکه مدیرکل ورزش و جوانان 
داشتن ۷5  با  تایید می کند و می گوید؛ گیلان  نیز  استان گیلان 
باشگاه بیلیارد سهم قابل توجهی از سرانه ورزش را به خود اختصاص 

داده است.
بزرگ چنانی هم در این خصوص می گوید: روزی که شروع کردیم 
اغلب در هتل های  بیلیارد داشتیم که  باشگاه  ندرت چند  به  شاید 
لوکس واقع شده بود، امروزه اما در جای جای گیلان باشگاه بیلیارد 
داریم و حتی مجوز فعالیت و باشگاه داری بانوان نیز در این زمینه 

مهیا شده است.
بود طبیعی است همچنان  القا شده  بخاطر ذهنیتی که  افزود:  وی 
در  اما  باشد  داشته  وجود  بیلیارد  توسعه  راستای  در  هایی  مقاومت 
کل بدنه اصلی وزارت ورزش، مبنا را بر توسعه این رشته گذاشته 
و خوشبختانه بخش خصوصی هم استقبال شایانی کرده است، اما 

مشکلات ساختاری همچنان پابرجاست.
وی ادامه داد: اگر اعلام می شود که ۷5 باشگاه مجوزدار بیلیارد در 
گیلان فعالیت می کنند، شک نکنید چندین برابر این آمار باشگاه 
فعالیت هستند که متاسفانه هیات استان  بدون مجوز هم در حال 
ابزاری قانونی برای مقابله و یا حتی رسمیت دادن به انها برخوردار 
نیست. به همین دلیل است که امروزه امار ورزشکاران سازمان یافته 
ما تنها 130 - 140 نفر است و به جرات می توان گفت ده برابر این 
امار در گیلان در حال بازی بیلیارد هستند منتها به شکل تفریحی؛ 
اگر ابزار مناسبی می داشتیم می توانستیم قسمت اعظم این افراد را 
به صورت حرفه ای به بیلیارد جذب کنیم که هم به نفع ان افراد و 

هم به نفع جامعه ورزش بود.
باشگاه  به  اخذ مجوز  اداره کل ورزش در مسیر  اگر  داد:  ادامه  وی 
های بیلیارد از هیات استعلام نماید تا تاییدیه هایی چون مکان و 
میز استاندار و حتی مربیان مدرک دار را داشته باشند، اگر فدراسیون 
همکاری بیشتری نماید تا در مسابقات قهرمانی کشور اخذ تاییدیه 
از هیات اجباری گردد و برطرف کردن چالش هایی از این دست؛ 
یقینا هیات ها موفقیت های بیشتری در توسعه این رشته در کشور 

خواهند داشت.
وی در ادامه تصریح کرد: در حال حاضر گیلان با 25 مربی درجه سه 
و 32 داور درجه دو فعال که حتی چهار نفر از این داوران موفق به اخذ 
مدرک بین المللی نیز شدند، سهم بسزایی در فدراسیون بیلیارد دارند 
و حتی ما بنا داریم به زودی دوره مربیگری درجه دو را نیز در گیلان 

برگزار نماییم که گام بزرگی در توسعه بیلیارد استان خواهد بود.
پرافتخارترین  وفایی  حسین  هم  وقتی  از  داد:  ادامه  چنانی  بزرگ 
ورزشکار بیلیارد ایران توانست عنوان قهرمانی جهان را بدست اورد 
نگاه ها به این رشته کاملا تغییر کرد و اکنون باتوجه به جایگاهی 
هم که هاشم اسکندری رییس ادوار فدراسیون بولینگ و بیلیارد در 
کنفدراسیون آسیا به عنوان نایب رییس دارد، می توان اینده خوبی را 

برای این رشته متصور بود.

سارنگ بزرگ چنانی گفت: گیلان با داشتن بیش از صد ورزشکار 
خوبی  عناوین  تاکنون  بیلیارد  و  بولینگ  های  رشته  در  ای  حرفه 
ای  شایسته  جایگاه  و  آورد  بدست  کشوری  رنکینگ  مسابقات  در 
پیاپی در رتبه نخست رنکینگ  در فدراسیون دارد و حتی دو سال 
فدراسیون ایستاده بود. همه اینها به مدد افتخارات بین المللی است 
قهرمانی  برنز  مدال  دارنده  باقری  ارسلان  هایی چون  قهرمان  که 
جوانان جهان در بخارست رومانی و حامد ذره دوست دارنده مدال نقره 
تیمی آسیا در جزیره کیش برای گیلان رقم زدند، البته در رویدادهای 
ملی نیز اصغر وارسته قهرمان سه دوره پیشکسوتان کشور و محسن 
میرکاظمی نایب قهرمان بولینگ کشور شدند و فراوانند ورزشکارانی 
که در مسابقات قهرمانی کشور خوش درخشیدند، در لیگ برتر کشور 
علاوه بر باشگاه شار رشت که در لیگ بیلیاد حضور دارد و سابقه 
کسب عنوان چهارم کشور را نیز در کارنامه دارد، امسال دو تیم شهر 
باران رشت و نورفکری گیلان نیز در لیگ برتر بولینگ کشور حضور 

خواهند داشت.
وی ادامه داد: در بخش بانوان نیز سه باشگاه فعال داریم و رقابت 
های رنکینگ استانی هر ساله برگزار می شود و تنها موفقیت کشوری 
ما بدست اوردن عنوان سوم جشنواره های بیلیاردی در بخش تیمی 
است البته هم اکنون کیانا کرم بین و شکوفه امیدی در حال برگزاری 
نزدیک  اینده  در  بلاشک  که  هستند  بانوان  برای  ویژه  های  دوره 

خروجی مثبتی از آن خواهیم دید.
اما کار بزرگی که این روزها صورت گرفت میزبانی از سه مسابقات 
رنکینگ کشوری در گیلان بود، بزرگ چنانی در این خصوص گفت: 
فدراسیون،  با  مذاکره  از  پس  داشت،  پرکاری  روزهای  هیات  بله 
خوشبختانه پیشنهاد میزبانی ما از سه رویداد بزرگ مورد موافقت قرار 
گرفت و بیست و سومین دوره مسابقات رنکینگ کشوری اسنوکر در 
رده سنی پیشکسوتان، چهاردهمین  دوره مسابقات رنکینگ اسنوکر 
زیر 21 سال کشور و سومین دوره مسابقات رنکینگ پاکت بیلیارد 
زیر 1۹ سال کشور 10 الی 21 تیر ماه سال جاری به میزبانی رشت 

برگزار شد.
رنکینگ کشوری  دوره مسابقات  و سومین  بیست  در  است  گفتنی 
اسنوکر در رده سنی پیشکسوتان، 86 ورزشکار پیشکسوت از استان 
اردبیل، گلستان، خراسان  تهران، خراسان رضوی، خوزستان،  های 
خراسان  مازندران،  گیلان،  کرمان،  اصفهان،  زنجان،  البرز،  جنوبی، 
در  به مدت یک هفته  داشتند که  اردبیل حضور  و  قزوین  شمالی، 
رشت با هم به رقابت پرداختند که در پایان سلمان یوسفیان و مهدی 
بابایی چگینی هر 2 از استان البرز با برتری برابر حریفان خود به دیدار 
پایانی راه یافتند و در بازی نهایی، سلمان یوسفیان با نتیجه چهار بر 
سه حریفش را مغلوب کرد و مقام قهرمانی را به خود اختصاص داد و 
بابایی چگینی نایب قهرمان شد. همچنین شهریار آذربخش از اردبیل 
و کامیار رادکانی از خراسان رضوی به طور مشترک در مکان سوم 
رقابت های اسنوکر قهرمانی پیشکسوتان کشور قرار گرفتند. قضاوت 
معین  داور،  سر  عنوان  به  دهقانی  افشین  را،  رقابت ها  از  دوره  این 
نژاد غلامعلی، مهربد مجاهدنیا، سهیل قاجار، حسین بیابانی  مقدم، 
صالح بنانی، هادی قلی پور، رضا جمال  امیدی، علی نصیری، کیهان 
خیراندیش و ماهان زیبایی به عنوان داور برعهده داشتند، ضمن اینکه 

مسوولیت برگزاری این مسابقات برعهده نیما غلامی بود.
همچنین سومین دوره مسابقات پاکت بیلیارد )ناین بال(  زیر 1۹ سال 
کشور16 - 1۹ تیرماه به میزبانی هیات بولینگ و بیلیارد استان گیلان 
در باشگاه شار رشت برگزار شد وعلی گرجی زاده از اصفهان به مقام 
قهرمانی رسید و نائب قهرمانی به میثاق دهقانی از فارس و مقام سوم 
مشترک به متین نقدی از اصفهان و ابوالفضل کظمی از خوزستان 
رسید. در این مسابقات، 58 ورزشکار از 11 استان خراسان رضوی 5 
بازیکن، فارس 8، کرمان ۹، گیلان 6، قزوین 3، خوزستان ۷، تهران 
3، البرز4، اصفهان 6، مازندران 2، لرستان 1 ورزشکار با یکدیگر به 
رقابت پرداختند. تیم داوری مسابقات عبارتند از رامین نصرتی ،هادی 
قلیپور بود و سرداور حسین بیابانی مقدم بود مسئولیت برگزاری این 

مسابقات نیز بر عهده نیما غلامی بوده است.
چهاردهمین رنکینگ کشوری اسنوکر زیر 21 سال نیز پنجشنبه 21 
تیر به میزبانی هیئت بولینگ و بیلیارد استان گیلان پس از پنج روز 
رقابت به پایان رسید و یزدان مکرم از استان خراسان رضوی مقام 
اول را بدست اورد و تیرداد آزادپور از استان ایلام دوم شد و ارسلان 
باقری از گیلان و شاهین سبزی از تهران مقام سوم مشترک را کسب 
کردند. یزدان مکرم در دیدار نهایی موفق شد با نتیجه 5 بر 0 تیرداد 
به عنوان قهرمانی چهاردهمین دوره  پور را شکست دهد و  آزادی 
برگزاری  پیدا کند. مسئولیت  زیر 21 سال دست  اسنوکر  مسابقات 
داوری  تیم  است.  نیما غلامی  برعهده  معمول  مسابقات طبق  این 
بیابانی مقدم داوران: رضا  از: سرداور: حسین  مسابقات هم عبارتند 
ایمان  ممتاز،  حامد  قهرمانی،  علی  مجاهدنیا،  مهربد  امیدی،  جمال 
ایمانی، مجید پروانه، علی نصیری، هادی قلی پور، محمد خشنود، 
نصرتی،  رامین  فتحی،  سعید  زیبایی، حسین خوش سیرت،  ماهان 

علی صمدی بود.
ای  سابقه  بیلیارد  اگرچه  کرد:  خاطرنشان  پایان  در  چنانی  بزرگ 
این  شکوفایی  و  رشد  جدید  دوره  اما  دارد  دنیا  در  ساله  صد  چند 
با این حال می  رشته در کشورمان اندکی بیش از دو دهه است، 
بینید همانطور که با داشتن قهرمان جهان و ایستادن در رده دوم 
و  بانوان  توسط  نهم  رده  کسب  و  آقایان  توسط  جهانی  رنکینگ 
همچنین کسب کرسی نایب رییسی کنفدراسیون اسیا، بیلیارد ایران 
با داشتن رزومه ای  بیلیارد گیلان نیز  در دنیا خوش می درخشد، 
همچون کسب عنوان سومی جوانان جهان و ایستادن در رتبه دوم 
تیمی آسیا و بدست اوردن چندین و چند عنوان مهم کشوری، سهم 
قابل توجهی در توسعه بیلیارد در ایران دارد، سهمی که با برداشتن 
گام های بزرگی چون میزبانی همزمان سه رقابت بزرگ کشوری 
در رشت و یا حضور سه تیم در لیگ برتر بیلیارد و بولینگ ادامه 
و  بخش خصوصی  بیشتر  استقبال  صورت  در  دارم  یقین  و  یافت 
حمایت بیشتر اداره کل و فدراسیون، این گام های بزرگ افزایش 

نیز پیدا خواهند کرد.
گزارش از بعثت همتایی

گام های بزرگ بیلیارد گیلان را ببینید دیدار دکتر علی افتخاری
 با نناد لالوویچ رئیس 

اتحادیه جهانی کشتی

وی  دختر گیلانی، ر
سکوی سوم اسکواش

 زیر ۱۵ سال کشور

حاشیه  در  کشتی  جهانی  اتحادیه  ایرانی  عضو 
رقابت های المپیک پاریس با رئیس این اتحادیه 

دیدار و گفتگو کرد.
به گزارش خط اول ورزشی، دکتر علی افتخاری 
محل  در  کشتی،  جهانی  فدراسیون  عضو 
برگزاری مسابقات کشتی المپیک 2024 پاریس 
کشتی  جهانی  فدراسیون  رئیس  لالوویچ  نناد  با 
موضوعاتی  در خصوص  وی  کار  دفتر  محل  در 
کشتی  ورزش  توسعه  روند  فعلی  وضعیت  نظیر 
جهانی  کرسی های  در  ایرانیان  ایران، حضور  در 
مسابقات  برگزاری  بررسی  و  کشتی  آسیایی  و 

کشتی در المپیک دیدار و گفتگو کرد.
اتحادیه جهانی  رئیس  از  دیدار  این  در  افتخاری 
حمایت  ایران  کشتی  از  که  خواست  کشتی 

ویژه ای انجام دهد.
لالوویچ ضمن ابراز خرسندی از این دیدار اظهار 
جهانی  فدراسیون  رئیسه  هیئت  و  من  داشت: 
قائل  ویژه ای  ارزش  ایران  کشتی  برای  کشتی 
ایران  از وضعیت کشتی  هستیم و ضمن تمجید 
گفت: از عملکرد فنی، تیم های ملی و بطور کلی 

روند کشتی در ایران رضایت کاملی دارم. 
لالوویچ همچنین اظهار داشت: روند فعلی کشتی 
در ایران سبب ارتقای سطح کشتی ایران در آسیا 
و جهان در کلیه رده های سنی و بزرگسالان شده 
وضعیت  و  عملکرد  از  نیز  حیث  این  از  و  است 

کشتی ایران رضایت دارد.

رئیس هیات اسکواش گیلان از کسب مقام سوم 
اسکواش  مسابقات  در  گیلانی  ورزشکار  یک 
15 سال،  رده سنی  در  دختران کشور،  قهرمانی 
محسن  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به  داد.  خبر 
قهرمانی  مسابقات  در  داشت:  اظهار  پاسبان 
اسکواش دختران نوجوان کشور که هفتم لغایت 
تیم  گردید،  برگزار  ارومیه  در  مرداد  یازدهم 
گیلان با دو  نماینده در رده سنی 15 و 1۷ سال 
در این دوره از مسابقات شرکت نمود و در پایان 
زیر 15  رده سنی  در  اسفندیاری  آمنا  بازیها  این 

سال موفق به کسب مقام سوم شد.
گفت:  گیلان  استان  اسکواش  هیات  رئیس 
از این نیز تیم دختران استان به مسابقات  پیش 
به  سال   11 زیر  سنی  رده  در  کشور  قهرمانی 
نارون  مسابقات  این  در  که  شد  اعزام  اصفهان 
و  مسابقات  پدیده  بعنوان  سن  سال   ۷ با  بردبار 

استعداد برتر انتخاب شد.  
دختران  مسابقات  در  افزود:  پاسبان  محسن 
سرپرست  بعنوان  شعبانی  سونیا  کشور،  قهرمانی 
داور   بعنوان  زرینه  زهرا  مسابقات،  کل  فنی 
بعنوان  رزمجو  الهام  و  خانپور  شقایق  مسابقات، 

مربی حضور داشتند.

خبر

افتخاری،  محمد 
سرپرست هیات 

ژیمناستیک گیلان شد

رییس فدراسیون ژیمناستیک، طی حکمی محمد افتخاری را به عنوان سرپرست هیات 
ژیمناستیک استان گیلان منصوب کرد.

به گزارش خط اول ورزشی، زهرا اینچه درگاهی به پیشنهاد مدیرکل ورزش و جوانان 
گیلان، افتخاری که عضو کمیته حقوقی و کمیته انضباطی فدراسیون ژیمناستیک هست 
را به عنوان سرپرست هیات استان منصوب کرد. محمد افتخاری سدهی، ژیمناستیک را 
از سال 1364 زیر نظر مربیانی همچون یعقوب کوچکی زاد بنیانگذار ژیمناستیک گیلان 

و استاد فرخ سقراطی آغاز کرد و سال 1365 به مسابقات کشوری در یزد اعزام شد، وی 
چندین دوره قهرمان قهرمانان استان گیلان بود و اکنون دارای مدرک مربیگری و داوری 
درجه  یک ژیمناستیک است، ریاست کمیته مربیان هیات ژیمناستیک گیلان، عضویت در 
کمیته فنی هیات استان گیلان، ریاست کمیته مربیان شمالغرب کشور، مربی کار درمانی و 

همکاری با انجمن اوتیسم گیلان جزء سوابق ورزشی وی می باشد.
گفتنی است پیش از این رضا صحفی خواه رییس هیات ژیمناستیک گیلان بود.
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 نیمه دوم مرداد 1403
 سال نهم
 شماره 51

صاحب مقصودی 
فدراسیون شطرنج از سال 136۹ که مجددا آغاز به  کار کرد، سرعت 
رشد خوبی گرفت و 26 استاد بزرگ بین المللی تحویل جامعه ورزش 
داد، اما بعد از دوران پرفروغ کامبوزیا و پهلوان زاده؛ دوران افول شطرنج 
ایران چند سالی است شتاب گرفته تا جاییکه امروز از 26 استاد بزرگ 
شطرنج ایران ۹ نفر با پرچم کشورهای دیگر در مسابقات جهانی حاضر 
می شوند، اساتید بزرگی چون آتوسا پورکاشیان، درسا درخشانی و الشن 
مرادی با پرچم آمریکا، میترا حجازی پور، علیرضا فیروزجا و امیر باقری 
با پرچم فرانسه، سارا خادم الشریعه و حسن عباسی فر با پرچم اسپانیا، 
غزل حکیمی فرد با پرچم سوئیس و یا شهره بیات داور برجسته گیلانی 

هم با پرچم انگلستان در مسابقات بین المللی شطرنج شرکت می کنند.
این موضوع  ظاهرا از درجه اهمیت زیادی برای فدراسیون برخوردار 
نیست و این روزها جنگ قدرت در فدراسیون شطرنج بر هر موضوع 
دیگری ارجحیت دارد. این را نگارنده نمی گوید وقتی اوضاع فدراسیون 
شطرنج را از زمان اتمام مدیریت مهرداد پهلوان زاده در فدراسیون بررسی 

می کنید شما نیز به این یقین خواهید رسید.
بعد از رفتن پهلوان زاده در اسفند ۹8، ابتدا فرهاد نیکوخصال سرپرست 
فدراسیون شد و بعد از دو سال معطلی، بالاخره موفق گردید انتخابات 
پرحاشیه فدراسیون را برگزار نماید و حسن تامینی نماینده ادوار رشت در 
مجلس شورای اسلامی، پس از دو دور رای گیری، خرداد 1400 رییس 

فدراسیون شطرنج گردد.
اما او که سابقه ای شطرنجی نداشت، به شدت با شادی پریدر نایب 
رییس منصوب خود دچار اختلاف شد و در ادامه بعد از خودکشی یکی از 

مدیران ارشد فدراسیون، مجبور به استعفا شد، عمر مدیریتی تامینی به دو 
سال هم نکشید و در خرداد 1402 شهرام عظیمی سرپرست فدراسیون 
شد و نکته جالب اینجاست یکی از اولین اقدامات وی، برکناری شادی 

پریدر از نایب رییسی بود.
اما عظیمی هم اینکاره نبود و چالش هایی چون اعزام شطرنج بازان به 
جام جهانی با هزینه شخصی، حذف زنان شطرنج باز از کاروان بازی های 
آسیایی هانگژو به دلیل مالی، اعتراض خانواده های شطرنج باز نسبت به 

عدم اعزام فرزندانشان به مسابقات رده های سنی قهرمانی جهان در 
گرجستان، اعزام با تاخیر تیم ملی نوجوانان شطرنج ایران به مسابقات 
قهرمانی جهان در دبی که باعث شد دور نخست مسابقات را از دست 
دهند و استعفای دسته جمعی کمیته فنی فدراسیون شطرنج از جمله 
امیررضا پوررمضانعلی، استادبزرگ شطرنج ایران و مدرس فیده و چالش 
هایی از این دست باعث شد تا بالاخره وزارت تصمیم بگیرد شادی پریدر 
استاد بزرگ شطرنج و نایب رییس پیشین را به عرصه شطرنج بازگرداند.

این اتفاق آذر 1402 رخ داد و پریدر سرپرست فدراسیون شد ولی او نیز 
چهار ماه بعد هوس ریاست کرد و جهت شرکت در انتخابات استعفا داد، 
استعفایی که البته پس از ملاقات با وزیر ورزش و جوانان پس گرفته 
شد. در هر صورت مقدمات فراهم شد و بنا بود انتخابات فدراسیون 
شطرنج  18 تیر برگزار شود ولی باز بنا به دلایلی نامعلوم لغو گردید این 
بار قرار شد پس از حذف یک چهره مشهور از لیست کاندیداها، 24 مرداد 
برگزار شود. اما درحالیکه به موعد جدید انتخابات نزدیک می شویم، این 

فدراسیون بار دیگر اسیر یک حاشیه عجیب شده است.
آنچه  دلیل  به  شطرنج،  فدراسیون  نایب رئیس  شکوری،  مهدی  ابتدا 
مشکلات  بررسی  و  صلاحیت  عدم  بی کفایتی،  را  آن  فدراسیون 
گزارش شده عنوان کرد، عزل شد. طبق این گزارش و بررسی  بعمل آمده 
شناسنامه نامبرده المثنی بوده و نام حقیقی او مهدی شکوری هوجقان 
و دارای پرونده اقتصادی است. اما در مقابل شکوری هم بیکار نماند در 
فضای مجازی ضمن تکذیب همه این مباحث، موضوعی کاملا عجیب 
را عنوان نمود و گفت: ششم مرداد به اتفاق خانم شادی پریدر به محضر 
ازدواج رفتیم ولی چون ایشان درخواست مالی غیرقانونی از فدراسیون 
شطرنج داشتند، بنده نپذیرفتم و به همین دلیل بدون عقد از محضر 
خارج شدیم و بلافاصله اقدام به عزل اینجانب و انتشار مطالب خلاف 

واقع کرد.
با این توصیفاتی که هر روز از فدراسیون شطرنج شنیده می شود، به نظر 
وزارت ورزش و جوانان قبل از اینکه خاله بازی در فدراسیون شطرنج به 
اوج خود برسد انتخابات زودهنگام را برگزار نماید تا بیش از این ابروی 

جامعه فهیم شطرنج کشور نرود.

دکتر عاطفه ابراهیم پور
بازی های المپیک یا هر رویداد ورزشی 
و  شادی  هیجان،  دیگری،  تاثیرگذار 
بدنبال  را  جامعه  اعضا  انسجام  افزایش 

دارد.
چیزی که امروزه هم میهن ایرانی بسیار 
و  شادی  تجربه  است؛  نیازمند  بدان 
کمرنگ شدن نگرانی ها هرچند کوتاه 

مدت و گذرا است.
در زمانه ای که تلاش شد »بدن« این حقیقت کتمان ناپذیر را انکار شود، 
در مهمترین رویداد ورزشی جهان؛ همین »بدن« با هنرنمائی و نمایش 
زیبائی ها و بزرگی ها، روح جمعی خدشه دار شده و هویت ایرانی پس 

زده را در گوشه گوشه جهان احیاء کرده است.
ایران و ایرانی شایسته شادی اند. هم وطن ایرانی آگاه و همدل، اصالتی 
برخواسته از شرافت و مدارا دارد. پرتوقع هم نیست: اندکی رفاه و وجبی 

خاک برای زیستن به سبک خود.
جامعه باید بسترساز باشد. باید بتواند زمینه شکوفایي قهرمان ملی را 
فراهم کند و با روانشناسی هوشمندانه و صرف هزینه، در راستای حفظ 

و کرامت قهرمان خود گام بردارد.
چرا در رویدادهای جهانی، پیشنهادات سایر کشورها، جوان ایرانی را به 
ترک وطن وسوسه می کند؟ ما با ورزشکار ملی خود چه کردیم که او 
حاضر می شود پیه القاب جعلی و ناشایستی مثل »وطن فروش« را به 
تن خود بمالد؟  اگر بتوان جامعه مطلوب را ترسیم نمود، هر زن و مرد 
ایرانی، باید نمادی از اصالت، شکوفایي در خرد و اخلاق و توانمندی 

باشد. آن جا که غلامرضا تختی، هادی ساعی و  حسن یزدانی؛ نماد 
مردان ورزشکار موفق  ایرانی و نجمه خدمتی، ناهید کیانی و مبینا نعمت 

زاده نماد زنان ورزشکار موفق ایرانی اند.
جامعه امروز ایران بیش از هر چیز نیازمند »امید« است. المپیک فرصتی 
همراهی  که  ملتی  برای  بدهد.  گل  و  بزند  جوانه  امید  تا  داد  دست 
همیشگی خود را به منصه ظهور گذاشت، تهدید، فشار و ارعاب راهگشا 
نیست. باید مسیر راهیابی نور را هموار نمود. نورِ همبستگی، نورِ هویت 
مشترک و نورِ همدلی. همدلی ای که از مرزهای مذهب و گرایش های 
اعتقادی گذشته و انسانیت را هدف قرار داده است. برای آینده ای که پر 

است از عدم قطعیت نمی توان نسخه های تکراری پیچید.
همزمانی بر سرکار آمدن دولت جدید و رویداد بزرگ المپیک که هر دو 
موجی از شادی و امید برای جامعه به همراه داشته است را به فال نیک 

می گیریم. امروز باید برای آشتی ملی و بین المللی گام های روشنی 
برداشت. تعامل با بازیگران خارجی عرصه قدرت و ثروت به جای انزوا، 

می تواند زمینه ساز سرمایه گذاری خارجی باشد.
افزایش درگیری ها و تقابل داخلی، ثمری جز مرگ تدریجی رفاه و 
شادی نخواهد داشت. ایران پویا نیازمند انسان هایی توانمند و با انگیزه 
است. آمارها از رشد فزاینده مهاجرت دسته جمعی کنترل نشده و ناامیدی 

عمومی گزارش می دهند.
درحالیکه می توان ایران و ایرانی را حول محور تزلزل ناپذیری از ملیت، 
قومیت، مذهب و سنّت گرد هم آورد و کرامت انسانی را پاس داشت. به 
امید گشایش دریچه های روشن و استقبال جوانان از ماندن و ساختن 
وطن. وطنی برای همه با سلیقه ها و گرایش های مختلف و گاها 

متضاد ...

مرحله دوم رقابت های لیگ رولر اسکی قهرمانی کشور غروب یکشنبه 
با برتری ورزشکاران تهران در هر 2 بخش بانوان و مردان در رشت 

خاتمه یافت.
از استانهای  از رقابت ها، 60 ورزشکار  ایرنا، در این دوره  به گزارش 
مختلف کشور حضور داشتند که به مدت 2 روز در هر 2 بخش بانوان 
و مردان، به مسافت 15 کیلومتر در شهرستان رشت با هم به رقابت 

پرداختند.
در روز پایانی این رقابتها و در نتایج کسب شده بخش مردان دانیال 
ساوه شمشکی از تهران به مقام قهرمانی و عنوان نخست دست یافت، 
علیرضا مقید از البرز در مکان دوم قرار گرفت و علیرضا نظری زاده از 

همدان نیز در رتبه سوم ایستاد.
همچنین در بخش بانوان، سمانه بیرامی باهر از تهران زودتر از همه 
از خط پایان عبور کرد و مقام قهرمانی مرحله دوم رقابتهای لیگ رولر 
اسکی کشور را به خود اختصاص داد و عاطفه صالحی از خراسان 
رضوی و ساحل تیر از مازندران نیز به ترتیب در مکان های دوم و 

سوم قرار گرفتند.
رقابتهای لیگ رولر اسکی قهرمانی کشور در سه مرحله برگزار می شود 
که در پایان این مراحل و با نظر کمیته فنی چهار ورزشکار برتر) 2 زن 
و 2 مرد( به رقابتهای بازیهای آسیایی تایلند که آذر ماه برگزار می شود، 

اعزام خواهند شد.
مرحله نخست این مسابقات هفته گذشته در تبریز برگزار شد که در 
بخش بانوان عاطفه صالحی از خراسان رضوی و پرستو آبسالان از 
آذربایجان شرقی و ساحل تیر از مازندران به ترتیب در رتبه های اول 
تا سوم جدول قرار گرفتند و در پایان مسابقات بخش مردان علیرضا 
نظری زاده از همدان، امیررضا پوربیگ از اردبیل و دانیال ساوه شمشکی 

از تهران به ترتیب رتبه های اول تا سوم را کسب کردند.
مرحله سوم و پایانی لیگ رولر اسکی قهرمانی کشور به مسافت 10 
کیلومتر در تهران برگزار خواهد شد که مجموع امتیازات ورزشکاران در 

این سه مرحله محاسبه و نفرات برتر این لیگ انتخاب می شوند.

دبیر فدراسیون اسکی در حاشیه این مسابقات به خبرنگار ما گفت: 
امیدوار به کسب سهمیه المپیک زمستانی 2026 ایتالیا هستیم و تمام 

تلاش خود را برای تحقق آن انجام می دهیم.
بهرام ساوه شمشکی اظهار کرد: با توجه به اینکه رشته های اسکی 
صحرانوردی و رولر اسکی المپیکی هستند تلاش می کنیم که در این 

2 رشته بتوانیم سهمیه کسب کنیم.
وی که برای حضور در لیگ رولر اسکی به رشت سفر کرده است، ادامه 
داد: با توجه به این امر باید با قدرت در رقابتهای آسیایی و نیز مسابقات 
جهانی اسکی صحرانوردی ظاهر شویم تا بتوانیم با کسب امتیازات 

لازم، سهمیه المپیک را کسب کنیم.
وی با اشاره به مهمترین برنامه های فدراسیون اسکی هم گفت: مترصد 
حضور قدرتمند در مسابقات اسکی صحرانوردی بازیهای آسیایی هستیم 

که بهمن ماه امسال در شهر هاروین کشور چین برگزار می شود.
دبیر فدراسیون اسکی اضافه کرد: همچنین حضور قدرتمند در رقابتهای 
اسکی صحرانوردی قهرمانی جهان که اسفند ماه امسال در کشور 
نروژ برگزار می شود از دیگر برنامه های مهم این فدراسیون است که 

امیدواریم ورزشکاران ما بتوانند در این 2 رویداد مهم بدرخشند.
ساوه شمشکی بیان کرد: اینک ما در آسیا جزو چهار تیم برتر هستیم 
اما به دلیل قدرت بالای کشورهای اروپایی در رشته اسکی تا حدی با 
آنان فاصله داریم ولی تمام تلاش خود را می کنیم تا رتبه خود را در 
آسیا افزایش داده و از سوی دیگر فاصله خود را با کشورهای اروپایی 

نیز کاهش دهیم.
وی به لیگ رولر اسکی نیز اشاره و خاطرنشان کرد: این مسابقات جنبه 
رنکینگ جهانی دارد و با همکاری بسیار خوب همه مسئولان گیلانی 
در رشت در یک محیط خوبی برگزار شد و سطح کیفی مسابقات نیز 

راضی کننده بود.
دبیر فدراسیون اسکی در ادامه اظهار کرد: هیات اسکی گیلان نیز 
فعالیت ورزشکاران مستعدی را در رشته رولر اسکی دارد که امید است 
شاهد پیشرفت چشمگیر این استان در رشته های مختلف اسکی باشیم.

انفرادی  کومیته  مسابقات  دوره  یک  گیلان  استان  کاراته  هیات 
تختی  سالن  در  ماه  تیر   22 جمعه  روز  پسر،  نوجوانان  قهرمانی 
و  تنش  با  که  کرد  برگزار  رشت  ورزشی شهید عضدی  مجموعه 

درگیری شدید لفظی همراه بود.
عنوان  با  که  مسابقات  این  در  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
سال   13 تا   6 سنی  های  رده  در  و  خدمت  شهدای  گرامیداشت 
برگزار می شد، با اعتراض شدید یک مربی به نحوه قضاوت یک 
داور، به تنش و درگیری کشیده شد و برای دقایقی طولانی با وقفه 

مواجه گردید.
مهرداد رضایی داور ممتاز ملی که قضاوتش در این مسابقات مورد 
اعتراض تند یک مربی قرار گرفته بود، در این خصوص به خبرنگار 
ما گفت: به عنوان یک داور باید به وظیفه قانونی ام عمل می کردم 
و در 15 ثانیه آخر یک مبارزه ضرباتی رد و بدل شد که به نظرم 
قضاوت درستی داشتم و رای عادلانه ای دادم، ولی متاسفانه به 
مذاق مربی ورزشکار شکست خورده خوش نیامد و با داد و فریاد و 

امدن به وسط تاتامی جو مسابقات را بهم ریخت.
و من  نداشت  در سالن حضور  انتظامات هم  متاسفانه  افزود:  وی 
مجبور شدم خودم با مربی خاطی وارد بحث و جدل شوم و از وی 
بخواهم سر جای خود بنشیند که این امر باعث درگیری لفظی شد.

و من  نداشت  در سالن حضور  انتظامات هم  متاسفانه  افزود:  وی 
مجبور شدم خودم با مربی خاطی وارد بحث و جدل شوم و از وی 
بخواهم سر جای خود بنشیند که این امر باعث درگیری لفظی شد.

رضایی ادامه داد: علاوه بر غیبت انتظامات، اولیا هم اطراف تاتامی 
در  فراوانی  های  نظمی  بی  امدن  بوجود  باعث  و  داشتند  حضور 

مسابقات شد.
نیک پور مربی خمامی که به نحوه قضاوت داور معترض بود نیز 
به خبرنگار خط اول ورزشی گفت: من یک مربی هستم که سالها 
با دست خالی زحمت کشیده ام و شاگردانم از من انتظار دارند در 
چنین مبارزاتی که حقشان ضایع می شود ورود کنم و حقشان را 

بگیرم تا زحمات چندین ساله شان به باد نرود.
امتیازات ناحقی داد  پایانی ان رقابت، داور  افزود: در لحظات  وی 
و باعث شد به وسط تاتامی بروم تا از شاگردم دفاع کنم حتی بعد 
از رقابت که فیلم مبارزه را دیدم، مطمئن شدم حق ورزشکار من 

خورده شد.
وی ادامه داد: حتی دقایقی بعد از درگیری، داور ان رقابت که از 
قضا از دوستانم نیز هست از من درخواست کرد برای لحظاتی به 
از سالن برویم، من فکر می کردم برای مصالحه و اشتی  بیرون 
کنان است ولی با لحن بسیار تندتری به مقابله برخواست و نزدیک 

بود اینبار به درگیری فیزیکی نزدیک شویم.
در هر صورت؛ از انجاییکه مسابقات در رده سنی پایه برگزار می 
به خوبی  را  مقدمات  بایست  استان گیلان می  کاراته  شد، هیات 
آیندگان و  این  تا  به گونه ای نظارت می کرد  فراهم می کرد و 
استعدادهای ورزش کاراته، آنها را الگوهای صحیح خود بدانند نه 
ایجاد تنش بین مربی و  با بی نظمی و عدم نظارت باعث  اینکه 
داور شوند، هرچه که هست امیدواریم مسئولین هیات کاراته گیلان 
وقتی چنین مسابقاتی را برگزار می کنند قوانین مسابقات را هم به 
درستی پیاده کنند تا هم با حضور انتظامات و هم رعایت قوانین، 

ورزشکاران، مربیان، داوران حتی اولیا از ان محیط لذت ببرند.
در هر صورت؛ از انجاییکه مسابقات در رده سنی پایه برگزار می 
به خوبی  را  مقدمات  بایست  استان گیلان می  کاراته  شد، هیات 
آیندگان و  این  تا  به گونه ای نظارت می کرد  فراهم می کرد و 
استعدادهای ورزش کاراته، آنها را الگوهای صحیح خود بدانند نه 
ایجاد تنش بین مربی و  با بی نظمی و عدم نظارت باعث  اینکه 
داور شوند، هرچه که هست امیدواریم مسئولین هیات کاراته گیلان 
وقتی چنین مسابقاتی را برگزار می کنند قوانین مسابقات را هم به 
درستی پیاده کنند تا هم با حضور انتظامات و هم رعایت قوانین، 

ورزشکاران، مربیان، داوران حتی اولیا از ان محیط لذت ببرند.

خاله بازی در فدراسیون شطرنج ! 

المپیک  نور 

شاهکاری دیگر 
از بوکس گیلان  !

تجلیل هیات کشتی گیلان
 از دکتر افتخاری

گیلان بر سکوی سومی
 دوچرخه سواری جوانان ایران

عضو  افتخاری،  علی  دکتر  از  گیلان  کشتی  هیات 
کمیسیون اقتصادی و مارکتینگ اتحادیه جهانی کشتی، 
پیش از حضور در المپیک 2024 پاریس، تجلیل به عمل 

آورد.
به گزارش خط اول ورزشی، دکتر افتخاری از سرمایه 
های ورزش کشور است که در بیش از هشت المپیک 
بازی های آسیایی و ده ها رقابت جهانی  نه دوره  و 
و اسیایی به عنوان مهمان مدعو از سوی فدراسیون 
های جهانی و یا به عنوان عضو کادر مدیریتی کاروان 
داشته  جوانان حضور  و  ورزش  وزارت  از سوی  ایران 
و  اقتصادی  او در حال حاضر عضو کمیسیون  است. 
مارکتینگ اتحادیه جهانی کشتی است و به دعوت نناد 
لالوویچ رییس این اتحادیه به عنوان مهمان و عضو 
ارشد اتحادیه جهانی کشتی در المپیک 2024 پاریس 

حضوری فعال خواهد داشت.
از همین رو هیات کشتی گیلان عصر روز چهارشنبه 
دهم مرداد، ماه پیش از پرواز دکتر افتخاری به پاریس، 
طی مراسمی با حضور پیشکسوتان و مدیران هیات، از 

وی تجلیل و قدردانی به عمل اورد.
در این مراسم ایرج سلحشور داور بین المللی کشتی 
و دارنده سوت طلایی جهان، کیانوش افسرده و علی 
پرتوی نایب رییس و دبیر هیات کشتی گیلان، دکتر 
کوروش بالادست، علی خورده، شیرزاد شبرنگ و عباس 

چولابی از پیشکسوتان کشتی گیلان حضور داشتند.
بنابراعلام هیات کشتی استان گیلان، مراسم تجلیل از 
پرفسور بهمن میرزایی مربی گیلانی تیم ملی کشتی 
به  موعدشان  از  پیش  اعزام  دلیل  به  ایران،  فرنگی 
پاریس، به بعد از بازی های المپیک 2024 موکول شد.

در مسابقه قهرمانی دوچرخه سواری جوانان کشور تیم 
دوچرخه سواری استان گیلان توانست در مجموع تیمی 

جایگاه سوم کشور را کسب نماید.
تا  هفتم  مسابقات  این  ورزشی،  اول  خط  گزارش  به 
 V-Ride حمایت شرکت  با  جاری  ماه  مرداد  نهم 
سواری  دوچرخه  پیست  در  مبل  مجموعه شهرک   و 
مجموعه ورزشی سردار جنگل شهرستان رشت برگزار 

گردید.
در این رویداد 11 تیم متشکل از 38 ورزشکار شرکت 
کیلومتر، 3  متر، یک  ماده 200  داشتند که در شش 
کیلومتر تعقیبی انفرادی، کایرین، اومنیوم و دور حذفی با 

هم به رقابت پرداختند.
در پایان این مسابقات در مجموع کاپ  تیمی تیم استان 
و  اصفهان  های  تیم  و  قهرمان شد  خراسان رضوی 
گیلان دوم و سوم شدند و در نتایج انفرادی نیز در 200 
متر؛ حسین دلفی از خوزستان اول شد و عطا احدیان از 
خراسان رضوی و محمدحسن اسلامی از کرمان دوم 

و سوم شدند.
در مسابقه کایرین؛ حسین دلفی از خوزستان، بنیامین 
حقیقی از اصفهان و آریا بختیاری از خوزستان به ترتیب 

عناوین اول تا سوم را کسب نمودند.
رضوی  خراسان  از  احدیان  نیزعطا  کیلومتر  یک  در 
قهرمان شد و بنیامین حقیقی از اصفهان نایب قهرمان و 

محمدحسن اسلامی از کرمان سوم شدند.
در 3 کیلومتر تعقیبی انفرادی هم باز عطا احدیان از 
خراسان رضوی اول شد و بنیامین حقیقی از اصفهان 

و امیر علیزاده از آذربایجان شرقی دوم و سوم شدند.
در مسابقه دورحذفی آروین جواهری از قزوین به مقام 
نخست دست یافت و محمد متین راعی از اصفهان دوم 

محمدامین وهاب زاده از هرمزگان سوم شدند.
و در پایان در مسابقه اومنیوم علی توکلی از اصفهان، 
محمدحسین قربانی از خراسان رضوی و محمدحسن 

اسلامی از کرمان عناوین برتر را بدست اوردند.

خبر

در  1۷مرداد  چهارشنبه  امروز  ملی(  تیم  )انتخابی  کشور  جوانان  قهرمانی  بوکس  مسابقات 
ارومیه به پایان رسید و حتی یک گیلانی هم روی سکو نرفت.

به گزارش خط اول ورزشی، این پیکارها در سالن شش هزار نفری غدیر ارومیه برگزار شد 
را برای  تا شانس خود  از تمامی استان ها، در 13 وزن بالای رینگ رفتند  و 186 مشتزن 
رسیدن به اردوی تیم ملی جوانان آزمایش کنند، اما در حالیکه 52 بوکسور نفرات اول تا سوم 
مشترک 13 وزن این مسابقات را بدست آوردند، گیلان نتوانست حتی یک سهم از اینهمه 

مدال توزیع شده داشته باشد.

اگرچه رده بندی اوزان مختلف تا انتها منتشر نشده است اما شنیده ها حاکی است پس از 
شکست های پی در پی بوکس گیلان در این مسابقات، پیش از به اتمام رسیدن رقابتها، 

کاروان گیلان به استان بازگشته است.
گفتنی است، بابک بردبار چهار سال گذشته رییس هیات بوکس گیلان بوده است و با اتمام 

دوره ریاست وی یکی دو ماهی است مظفر مومنی سرپرست این هیات می باشد.
کشور دست  قهرمانی  بوکس  مسابقات  از  گیلان  بزرگسالان  و  نوجوانان  تیم  نیز  تر  پیش 

خالی بازگشتند.

تنش و درگیری در مسابقات کاراته قهرمانی گیلان ولراسکی در رشت برگزار شد لیگ بین المللی ر
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میرزاقاســمی در ایتالیا؛ نگاهی به برند رشت، شهر خلاق خوراک شناسی
آوازه عطر و طعم خوراک های لذیذ گیلان چنان جهانگیر شده بود که 
آن زمان کمیسیون ملی یونسکو به شهرداری رشت در مورد امکان 
کسب عنوان شهر خلاق خوراک شناسی اطلاع رسانی کرد و اندکی بعد 
یعنی به سال 13۹4 با استفاده از این فرصت و ارائه مستندات کافی از 

سوی شهرداری این عنوان برای رشت کسب شد.
شهری که میرزاقاسمی آن امروز در مدارس آشپزی شهر فلورانس 
ایتالیا آموزش داده می شود و انواع کنسروی آن در فروشگاه های اروپا 

و آمریکا عرضه می شود.
گیلان از نظر تنوع خوراک های محلی نخستین استان ایران است. 1۷0 
نوع خوراک محلی در گیلان تهیه می شود. از آن میان گمج کباب، 
مرغ ترش، اناربیج، باقلاقاتق، میرزاقاسمی و زیتون پرورده 6 خوراک 
اصلی محلی ثبت ملی شده است. علاوه بر این پخت خوراک به روش 
پیشینیان، تنوع غذایی، استفاده از سبزیجات و مواد غذایی سالم و طبخ 
در ظروف سنتی مانند »گمج«، انواع پیش غذاها، چاشنی ها و مخلفات 
گوناگون کنار غذای اصلی و شیرینی جات، نوشیدنی ها و شربت های 
گوناگون به جذابیت و شهرت خوراک های گیلان افزوده است. به 
استان گیلان سال13۹4به شبکه  این ویژگی ها رشت مرکز  دلیل 
 UNESCO CREATIVE جهانی شهرهای خلاق یونسکو

CITIES NETWORK یا UCCN پیوست.
رشت نخستین شهر ایران است که در زمینه خوراک شناسی در این 
شبکه ثبت شد و نماینده ایران در شبکه شهرهای خلاق خوراک شناسی 

یونسکو و بیست و پنجمین شهر برگزیده در جهان است.
در پی کسب این عنوان دفتر همکاری  شهر رشت با کمیسیون ملی 

یونسکو در ساختمان تاریخی شهرداری راه اندازی شد.
اکنون قریب ۹ سال از انتخاب رشت به عنوان شهر خلاق در حوزه 
خوراک شناسی توسط یونسکو می گذرد و بر آن شدیم که وضعیت 
فعلی شهر رشت به لحاظ داشتن عنوان شهر خلاق خوراک شناسی 
و اقدامات صورت گرفته در زمینه حفظ این برند را از کارشناسان و 

متولیان امر جویا شود.
رشت شهر خلاق خوراک شناسی

کنعان رمضان نیا کارشناسی که نگارش و ترجمه نخستین گزارش 
چهار ساله رشت، شهر خلاق خوراک شناسی یونسکو را بر عهده 
داشته است در این رابطه به ایرنا گفت:منظور از خوراک شناسی همه 
حوزه های خوراکی از غذا گرفته تا نوشیدنی ها، رابطه آن با فرهنگ و 
روش تهیه و طبخ آنهاست. این کارشناس از جمله ویژگی های مدنظر 
یونسکو برای شهر خلاق خوراکی ها را مواردی از قبیل بهره مندی از 
زیرساختهای مهم فرهنگی، ارتباطات بین المللی، پیشینه خلاقیت در 
زمینه مورد نظر در تاریخچه شهر، اهمیت اقتصادی و پویائی بخش 
فرهنگی در زمینه خلاقیتی مورد بحث، نمایشگاه ها، کنفرانس ها، 
قراردادها و دیگر رویدادهای ملی و بین المللی که در شهر در طول 5 
سال قبل از عضویت در شبکه شهرهای خلاق با تمرکز بر فعالان در 
زمینه خلاقیت مورد بحث مانند خلاقان، تولید کنندگان، مغازه داران و 

مروجان عنوان کرد.
به گفته وی، مواردی چون فستیوال ها، قراردادها، داشتن مراکز تحقیق 
و برنامه های موجود در زمینه خلاقیت، داشتن فضاهای مشخص و 
مراکزی برای آموزش، تولید و ترویج خلاقیت و پخش و انتشار کالاها 
و خدماتی )برای مثال کانون های پرورش فرهنگی، مراکز تجاری( 

بعنوان شاخصه های دیگر این امر اشاره کرد.
شهر خلاق در ۴سال گذشته و چشم انداز ۴سال آینده

این کارشناس در مورد این که آیا وضعیت رشت در خصوص برند 
شهر خلاق خوراکی ها در بازه های زمانی خاصی مورد بررسی قرار می 
گیرد؟ افزود: بله، گزارش خوداظهاری و ارزیابی شهرهای خلاق خوراک 
شناسی از گزارش 4 ساله عضویت در شبکه شهرهای خلاق یونسکو 
که هر چهار سال یک بار باید برای دفتر مرکزی این نهاد بین المللی 
ارسال شود، در واقع جمع بندی از عملکرد شهر خلاق در حوزه خلاقیت 
مورد نظر در سطوح محلی، ملی و بین المللی است. همچنین در این 
گزارش باید عملکرد چهار سال آینده  شهر بر اساس خلاقیت ارائه شود.

یونسکو گزارش رشت را خوب ارزیابی کرد
رمضان نیا یادآور شد: شهر رشت نخستین گزارش چهار ساله خود را 
سال ۹۹ )با یک سال تاخیر( به دلیل جا به جایی مدیران برای یونسکو 
ارسال کرد که البته در ارزیابی نهایی با امتیاز »خوب« پذیرفته شد. از 
معیارهای ارزش گذاری برای گزارش4 ساله شهرهای یونسکو می توان 
به مشارکت در سطوح بین المللی، میزبانی در سطح ملی و بین المللی 

و پیگیری اهداف توسعه پایدار نام برد.
این کارشناس از جمله برنامه های عملی انجام شده در سطح محلی به 
»جشنواره کدو« در رشت اشاره کرد که در سایت یونسکو نیز بازتاب 

داشته است.
به گفته وی، در سطح ملی »شب فرهنگی رشت« درهتل همای تهران 
با حضور شخصیت های فرهنگی و سیاسی ایران و سایر کشورها انجام 
شد. در سطح بین المللی امضای »قرارداد راه ابریشم« در شهر غازیانتپ 
)ترکیه(، نمایش آشپزی رشتی در شهر دِنیا )اسپانیا(، شرکت در جلسه 
بین المللی شهرهای خلاق یونسکو در کراکوف )لهستان( از جمله 

برنامه های 4 سال گذشته بود.
غذا برای همه از الزامات شهر خلاق خوراک

رمضان نیا در مورد سایر الزامات حفظ عنوان شهر خلاق خوراک گفت: 
در راستای برنامه های یونسکو مخصوصا اهداف توسعه پایدار و پایان 
دادن فقر در همه اشکال آن و در همه جا، پایان دادن به گرسنگی، 
تحقق امنیت غذایی و تغذیه بهتر و توسعه کشاورزی پایدار، تضمین دارا 
بودن زندگی توأم با سلامت و ترویج رفاه برای همه و در تمامی سنین 
ونیز آموزش با کیفیت، برابر و فراگیر و توسعه فرصت های یادگیری 
مادام العمر برای همه، تضمین دسترسی به آب و مدیریت پایدار آب و 
بهداشت برای همه، تضمین دسترسی به منابع انرژی مقرون به صرفه، 

مطمئن، پایدار و نوین اشاره شده است.
طبق نظر یونسکو این فعالیت ها و مشارکت ها در سطوح محلی، ملی و 
بین المللی با استفاده ازهمه افراد خلاق، نخبه، دانشگاهی وغیردانشگاهی 
مانند صاحبان کسب و کارهای مرتبط با حوزه خوراک شناسی و به طور 
کلی همه ظرفیت های جامعه صورت گیرد.وی تاکید کرد: طبق نظر 
یونسکو این فعالیت ها و مشارکت ها در سطوح محلی، ملی و بین المللی 
با استفاده ازهمه افراد خلاق، نخبه، دانشگاهی وغیردانشگاهی مانند 

صاحبان کسب و کارهای مرتبط با حوزه خوراک شناسی و به طور کلی 
همه ظرفیت های جامعه صورت گیرد.

فقط غذای خوب برای شهر خلاق خوراک کافی است!؟
رمضان نیا در پاسخ به اینکه آیا برای داشتن این برند تنها کیفیت و تنوع 
غذایی مهم است یا معیارهای دیگری هم در نظر گرفته می شود، 
تصریح کرد: آنچه امروزه شهرهای خلاق جهان به دنبال آن هستند 
و خود سازمان یونسکو هم بر آن تاکید دارد پل زدن میان حوزه های 

مختلف خلاقیت است.
وی افزود: در این راستا یک فرهنگ غذای 2 زبانه تالیف کرده ام که 
بیش از 30 کتاب به زبان انگلیسی برای نگارش آن استفاده شده که 
اسامی غذاهای ایرانی، مواد اولیه غذاها و ظروف ذکر شده است. در 
مقدمه کتاب هم مقالاتی درباره »اهمیت غذا نزد ایرانیان« و »رابطه 
سیاست و غذا در دوران باستان« آمده که امیدوارم به زودی به چاپ 

برسد.
کتاب دیگری هم از رابطه بین غذا، فضا و شعر گردآوری و ترجمه 
کرده ام که عنوان اصلی اش »شعر، خاطره و هویت« است که بر اشعار 
شاعران گیلان متمرکز است. می خواهم نشان دهم که چطور نقش 
خوراک و فضا )مکان( و بازتاب آن در شعر گیلان موجب تقویت و ثبات 

مقوله هویت فرهنگی شده است.
تغییر مدیران نباید موجب اخلال برنامه ها باشد

این صاحب نظر در مورد وضعیت حال حاضر رشت در زمینه برند شهر 
خلاق خوراک از نظر یونسکو و اینکه چگونه باید این برند را حفظ 
کرد، اظهار کرد: متاسفانه با تغییر مدیران برنامه های شهر خلاق گاه 
نیمه تمام می ماند و یا اصلا به آن پرداخته نمی شود؛ البته برنامه هایی در 
سطح محلی و ملی انجام شده ولی باید به حوزه بین المللی تسری یابد.
رمضان نیا تاکید کرد: استفاده از افراد متخصص شهر خلاق بسیار 
ضروری است که امیدوارم به زودی و با اختصاص بودجه شهر رشت 
در سطح بین المللی شکوفا شود و گزارش های عملکردش در صفحه 

نخست وبسایت یونسکو قرار گیرد.
دستاورد مالی برند شهر خلاق خوراک برای رشت

نکته دیگری که بسیاری به آن خرده می گیرند دستاورد اقتصادی 
عنوان شهر خلاق برای شهر رشت است.

مترجم شهر خلاق خوراکی ها در این خصوص گفت: تاکنون کاری در 
این زمینه صورت نگرفته و بی شک می توان حوزه های فراوانی برای 
درآمدزایی تعریف کرد با این وصف تا همین جای کار یکی از بزرگترین 
پیامدهای شهر خلاق؛ تنوع غذایی فراوان حال حاضر، تعدد باورنکردنی 
رستوران ها و منوهای غذاست که آوازه اش در سراسر ایران پیچیده و 
هر مسافری که نام رشت را می شنود اول از غذای آن می گوید بعد از 

آب وهوا و دریا و طبیعتش.
وی افزود : در واقع همین تعداد فزاینده  رستوران ها خود حاکی از اشتغال 

زایی برای جوانان است.
این مترجم با تجربه گفت: یادم می آید در یک ضیافت مهمانی شام 
سفارت ایتالیا که مهمان سفیر وقت بودیم وقتی گفتم از رشت آمده ام، 
همه بی درنگ از میرزا قاسمی رشت تعریف می کردند که این خود از 

جمله مزیت های این عنوان است.
تشکیل کارگروه بهره گیری رشت از برند شهر خلاق خوراک

مدیر ارتباطات و امور بین الملل شهرداری رشت و دبیر شهر خلاق 
خوراک در گفت و گو با مرور اظهار کرد: دبیرخانه شهرهای خلاق ایران 
هم به نمایندگی در سطح شهر رشت آغاز شده که به زودی کارگروه 
علمی آن در زمینه ایده پردازی برای بهره گیری اقتصاد شهری از این 

برند با بهره گیری از متخصصان تشکیل خواهد شد.
محمدرضا فروتن افزود: در رابطه با برند شهر خلاق خوراک رشت 
پروپوزالی برای حفظ این برند شهر برای چهار سال دیگر در رشت با 
همکاری اداره کل میراث فرهنگی استان و حوزه مطالعات و پژوهش 
شهرداری و نیز حوزه بین الملل این نهاد و دانشگاه گیلان تهیه و حدود 

چهار ماه پیش به سازمان جهانی یونسکو ارسال شد.
وی عنوان کرد: گزارش عملکرد رشت در حوزه شهر خلاق خوراک 
در بین شهرهای خلاق ایران از گزارش های برتر اعلام شد همچنین 
بخش فرهنگی شهرداری رشت طی چهار سال گذشته بیشترین 
رویدادها و جشنواره ها را بر اساس سیاست های سازمان جهانی یونسکو 
اجرا کرد و برند شهر خلاق خوراک رشت به مدت چهار سال دیگر 

تمدید شد.
با  راستای شهر خلاق  در  ای  ویژه  کارگروه  پیش  حدود سه سال 
همکاری آموزش و پرورش گیلان، اداره کل فرهنگ و ارشاد اسلامی، 

اداره کل میراث فرهنگی و شهرداری رشت شکل گرفت.
فروتن خاطرنشان کرد: این کارگروه نه فقط در زمینه خوراک بلکه هر 
آن چیزی که بر اساس ایده پردازی باعث خلاقیت شهری و پویایی 
اقتصاد شهری می شود، شکل گرفت و یکی از زیرشاخه هایش به 
بحث شهر خلاق خوراک که در حوزه گردشگری خوراک، ما آن را به 

گردشگری ورزشی پیوند زدیم.
وی با اشاره به این که رشت را به عنوان پایتخت شطرنج ایران می 
شناسند، افزود: نخستین رویداد حوزه گردشگری ورزشی را ما در رشته 
شطرنج با عنوان »جام شطرنج شهرهای خلاق ایران« برگزار کردیم 
و نخستین سالانه شهر خلاق را سه سال پیش در سطح استانی برپا 

کرده ایم که پیوستهای مختلفی داشت.
فروتن یادآور شد: در سال دوم میزبان شهرهای خلاق ایران از منظر 
یونسکو یعنی اصفهان، سنندج، بندرعباس، کرمانشاه و تهران بودیم که 
به اذعان شهرداران، این شهرها بالاترین میزان کیفیت برگزاری یک 

رویداد در سطح ملی داشت.
به گفته وی، در هفته رشت هم برای فضاسازی رسانه ای؛ مدیران 
عامل خانه مطبوعات شهرهای خلاق دعوت شدند تا به بررسی نقش 
رسانه ها در برندسازی شهری بپردازند همچنین حدود 30 نماینده از 

خبرگزاری های خارجی به رشت آمدند.
وی عنوان کرد: در هفته رشت هم بزرگترین رویداد خوراک را با 
حضور سفرای بین المللی و رایزن های فرهنگی ترکیه، قزاقستان 
و سرکنسولگری روسیه در شهر رشت ترتیب دادیم که بسیار مورد 
استقبال  واقع شد و شبکه ملی روسیه، چین، ترکیه و سایر سایت های 
خارجی بزرگترین رویداد خوراک ایران را در هفته رشت پوشش دادند.

این مسئول شهر خلاق خوراکی ها در شهرداری رشت خاطرنشان کرد: 
در حوزه دانشجویی و دانش آموزی دانشگاه جامع علمی- کاربردی در 

راستای بحث علمی این حوزه ورود کردند.
عنوان شهر خلاق راهی برای توسعه پایدار شهری

غذا بخشی از میراث فرهنگی ناملموس به حساب می آید، شیوه ای 
از زندگی که از نسلی به نسل دیگر منتقل می شود. دستورالعمل های 
سنتی، تکنیک های آشپزی و آداب غذاخوری می توانند ارزش ها و 
باورهای جوامع مختلف را منعکس کنند و همه بخش های حیاتی 

میراث فرهنگی هستند.
یونسکو بر این باور است که غذاشناسی حس جامعه و گفت  وگوی بین 
فرهنگی و بین نسلی را تقویت می کند، همچنین یک محرک کلیدی 
برای اتصال پایدار شهری و روستایی و رونق اقتصادی است.یونسکو بر 
این باور است که غذاشناسی حس جامعه و گفت  وگوی بین فرهنگی و 
بین نسلی را تقویت می کند، همچنین یک محرک کلیدی برای اتصال 

پایدار شهری و روستایی و رونق اقتصادی است.
امید که برنامه های دبیرخانه شهر خلاق خوراک شناسی در رشت به 
برنامه های خود در زمینه ایجاد موزه غذاهای محلی برای حفظ و ترویج 
فرآورده ها و دستورالعمل های غذاهای محلی و حفظ فرهنگ غذایی 
بومی گیلان، حمایت از تحقیق و توسعه در زمینه غذا و تغذیه از طریق 
شبکه ای از دانشگاه ها و مراکز تحقیقاتی؛ توانمندسازی زنان و گروه ها 
و افراد آسیب پذیر در عرصه های فرهنگی، اجتماعی و اقتصادی از 
طریق افزایش آموزش ها و فرصت های شغلی برای آنان، اجرایی شود.

مواردی که اگرچه آرمان گرایانه و دور از دسترس به نظر می رسد اما 
بعنوان یکی از پیوست های شهر خلاق خوراکی ها و الزام برای تحقق 

آن جهت حفظ این برند جهانی امیدوارکننده است.
از سوی دیگر کسب عنوان شهر خلاق خوراک فرصتی برای معرفی 

رشت بعنوان پایتخت گردشگری غذا در ایران است.
حفظ میراث فرهنگی خوراک گیلان به لحاظ طبخ، تنوع غذاهای بومی 
و شیوه عمل آوری، حفظ استانداردهای لازم برای خوراک در رستورانها 
و اقامتگاه های گردشگری، به لحاظ کیفیت مواد غذایی، بهداشت 

خوراک و مکان و نرخ مناسب از جمله لازمه های این امر است.
گیلان سرزمین فرصتها است با ایده های خلاقانه، تلاش و حمایت 

مسئولان بسیاری از این برنامه ها به بار خواهد نشست.

عزیزی: دنیامالی گزینه مناسبی 
برای وزارت ورزش است

کفاشیان: دنیامالی
 از جنس ورزش است

داورزنی: دنیامالی
 از خانواده ورزش است

سعید فائقی: دنیامالی هم 
خوشنام است هم کاربلد

هاشمی طبا: »دنیامالی« مدیری 
مجرب در ورزش ایران است

رئیس فدراسیون تنیس گفت: گزینه پیشنهادی رئیس جمهوری 
برای وزارت ورزش و جوانان فردی است که هم سابقه ورزشی 
مثبتی دارد و هم در حوزه های دیگر مدیریتی، عملکرد موفقی را 
از خود به ثبت رسانده که این می تواند زمینه ساز روزهای خوب 
باشد.داود عزیزی، در خصوص معرفی گزینه  ایران  در ورزش 
اظهار  و جوانان  وزارت ورزش  برای  رئیس جمهور  پیشنهادی 
داشت: احمد دنیامالی در ورزش سابقه خوب و درخشانی دارد و هر 
مسئولیتی که بر دوش داشته را به خوبی به سرانجام رسانده است. 
عملکرد او زمانی که رئیس فدراسیون قایقرانی بود مشخص و از 
سویی دیگر او در عرصه بین المللی ورزش هم شناخته شده است. 
به دلیل مسئولیت هایی که تا به حال بر دوش داشته، گزینه مناسبی 

برای وزارت ورزش و جوانان می تواند باشد.
وی ادامه داد: گزینه پیشنهادی وزارت ورزش در حوزه های دیگر 
هم سابقه مسئولیت دارد و به موضوع زیرساخت ها اشراف کامل 
داشته و به خوبی  می تواند در این حوزه تصمیم گیر باشد. تلفیق این 
دو ویژگی برآیند خوبی به همراه دارد و امیدوارم در مسیری که قرار 

دارد همچون گذشته موفق و سربلند باشد.
رئیس فدراسیون تنیس با اشاره به لزوم شناخت ورزش برای وزیر 
آینده عنوان کرد: اینکه وزیر ورزش شناخت جامع و کاملی نسبت 
به این حوزه داشته باشد امری بسیار مهم و حیاتی است که دنیامالی 
از آن بهره مند است. او به حوزه های دیگر هم اشراف داشته و همه 
این عوامل موجب می شود تا در تصمیم گیری ها به موقع و مطلوب 

عمل کند که سربلندی ورزش ایران را به همراه دارد.

رئیس اسبق فدراسیون فوتبال گفت: گزینه پیشنهادی رئیس 
جمهور برای وزارت ورزش و جوانان، فردی از جنس ورزش و 
سیاست است و دنیامالی این ظرفیت را دارد تا از همه فرصت های 

موجود برای موفقیت ورزش استفاده کند.
علی کفاشیان در خصوص گزینه پیشنهادی رئیس جمهور برای 
جنس  از  فردی  دنیامالی  کرد:  اظهار  جوانان،  و  ورزش  وزارت 
ورزش و سیاست بوده که این خود موضوعی مهم و قابل توجه 
است. او پیش از این نیز رئیس فدراسیون قایقرانی بوده و در 
زمان مسئولیتش این فدراسیون با تحولی عظیم مواجه شد و 

موفقیت هایی را هم کسب کرد.
وی ادامه داد: از نظر شخصیتی هم او را فردی سالم و توانمند 
بارز احمد دنیامالی این است که  از ویژگی های  می دانم، یکی 
قابلیت تعامل با همه بخش ها را به خوبی دارد که این برای ورزش 
یک فرصت تلقی می شود. او در بخش های دیگر ورزش هم 
شایستگی های خود را به اثبات رسانده و زمانی که در حوزه فوتبال 

حضور داشت شاهد فعالیت های اثربخش او بودیم.
رئیس اسبق فدراسیون فوتبال تصریح کرد: پیش از این شاهد 
حضور چهره های سیاسی در ورزش بودیم که بعدها در این حوزه به 
شهرت رسیدند اما دنیامالی یکی از چهره های قدیمی ورزش است 
که در حوزه سیاست هم دستی داشته و نسبت به امور مختلف و 
فضاهای موجود، شناخت کامل و جامع دارد و این یک ترکیب 
ایده آل برای فردی است که می خواهند سکان ورزش کشور را 

به دست او بسپارند.

نایب رئیس کنفدراسیون والیبال آسیا درباره پیشنهاد دولت برای 
وزیر ورزش و جوانان گفت: دنیامالی از خانواده ورزش است و 

مشکلات و دغدغه های ورزشکاران را می شناسد. 
بخش های  در  و  دارد  ورزش  حوزه  در  خوبی  اجرایی  سابقه 
مرتبط نیز کارنامه قابل قبولی را از خود به جا گذاشته است. 
محمدرضا داورزنی، در خصوص پیشنهاد احمد دنیامالی به عنوان 
وزیر ورزش و جوانان ایران در دولت چهاردهم اظهار داشت: او 
از مدیرانی است که در 40 سال گذشته در خدمت کشور و 
مردم بوده است. سابقه اجرایی خوبی در حوزه ورزش دارد و در 
بخش های مرتبط نیز کارنامه قابل قبولی را از خود به جا گذاشته 
است. او می تواند به عنوان فردی که با مشکلات و مسائل مردم 
از خانواده  او  به جامعه ورزش کند.  بسیاری  آشناست، کمک 

ورزش است و مشکلات و دغدغه های ورزشکاران می شناسد.
وی ادامه داد: بخشی از این وزارتخانه، مربوط به امور جوانان 
است و فکر می کنم که بین گزینه هایی که انتخاب شده بود، 
آقای دنیامالی کارنامه اجرایی مشخص و بهتری داشته باشد. 
دنیامالی را یک مدیر اجرایی تر نسبت به بقیه می دانم و با اینکه 
تحصیلات دانشگاهی بالایی دارد، فقط به عنوان یک مدیر 
دانشگاهی شناخته نمی شود و می تواند بخش اجرائیات وزارت 
ورزش را به خوبی دنبال کند. آنقدر که من او را می شناسم، 
قدم های مثبتی برای گره های ورزش برمی دارد، زیرا قبلا هم در 
بخش ورزش قهرمانی توانسته است عملکرد امیدبخشی داشته 

باشد.

سعید فائقی، معاون سابق سازمان تربیت بدنی معتقد است احمد 
انتخاب درستی برای حضور در وزارت ورزش بوده  دنیامالی 
و می تواند بخصوص در عرصه بین المللی روزهای موفقی را 

رقم بزند.
سعید فائقی، معاون سابق سازمان تربیت بدنی درباره معرفی 
به مجلس شورای اسلامی گفت: »دنیامالی سابقه  دنیامالی 
همچنین  ایشان  دارد.  را  مختلف  ابعاد  در  حرفه ای  مدیریت 
در سازمان تربیت بدنی به عنوان رئیس فدراسیون قایقرانی 
فعالیت کرده و روزهای موفقی را رقم زده است. جالب اینکه 
دنیامالی زمانی که در فدراسیون قایقرانی حضور داشت توانست 
کرسی بین المللی هم بگیرد. این نشان می دهد او کارش را 
خوب بلد است و می داند چطور در عرصه های مختلف مدیریت 
کند. همچنین او در وزارت راه معاونت را بر عهده داشته و در 
معاونت شهرداری هم فعالیت کرده است. دو دوره در مجلس 
بوده و روی هم رفته می توانیم بگوییم هم تجربه دارد و هم 
جذب  در  دنیامالی  که  نمی رود  »یادم  افزود:  فائقی  رزومه.« 
سرمایه برای ورزش هم موفق بود و زمانی که در فدراسیون 
قایقرانی حضور داشت در این بخش فوق العاده عمل کرد. الان 
هم اگر زحمت بکشید و سری به منطقه آزاد انزلی بزنید به این 
نکته پی می برید که او چقدر اثرگذار بوده و در طول چهار، پنج 
سال توانسته آنجا را به رشد جالبی برساند. دنیامالی در ورزش 
خوشنام است و به نظرم کارشناسان مختلف هم از انتخاب او 

حمایت خواهند کرد. 

مشاور وزیر ورزش و جوانان در دولت یازدهم گفت: گزینه پیشنهادی 
رئیس جمهور برای وزارت ورزش از سوابق اجرایی و ورزشی خوبی 

برخوردار است.
دولت  پیشنهادی  گزینه  خصوص  در  هاشمی طبا  سیدمصطفی 
چهاردهم برای وزارت ورزش و جوانان گفت: من احمد دنیا مالی را از 
نزدیک می شناسم. او از مدیراین مجرب و کاربلد ورزش ایران به شمار 
می رود و کارنامه موفق نیز در مدیریت خود دارد. او چندین سال متوالی 
در راس یک فدراسیون ورزش بوده و همچنین در انزلی در باشگاه 

ملوان کار کرده است.
این فعال سیاسی در خصوص سوابق اجرایی وزیر پیشنهادی ورزش و 
جوانان نیز گفت: دنیامالی از جمله مدیرانی است که سوابق کار اجرایی 
و سیاسی نیز درد او هم در دولت فعالیت داشته و در وزارتخانه ها 
سمت های اجرایی داشته است. وی در انتخابات مجلس یازدهم نیز به 
عنوان نماینده مردم انزلی انتخاب شد. این تجارب می تواند به دنیا مالی 

برای موفقیت در بخش ورزش نیز کمک کند.
مشاور وزیر ورزش و جوانان در دولت یازدهم این را هم اضافه کرد: 
ورزش در کشور جایگاه خاصی دارد و وزیر دولت چهاردهم نیز باید 
برای آن برنامه مدون داشته باشد. دنیا مالی در صورت رای اعتماد هم 
باید برنامه و سیاست های کلان را پیش برده و هم اینکه ایده نو در 
سمت اجرایی جدید داشته باشد. هاشمی طبا در پایان گفت: وزارت 
ورزش و جوانان مسوولیت سنگینی را بر عهده دارد و بهتر است بخش 
ورزش و جوانان از هم منفک شوند تا تمرکز وزیر بر روی ورزش و 

توسعه آن برای افتخارآفرینی در سطح جهان و المپیک باشد.


